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خاتون؛ برجسته  شخصیت  سه  به  نگاهی 

روشنایی! باد  زنده 

کند:  می  بررسی  را  شهرسازی  و  راه  وزارت  ساختمان  مهندسی  توسعه   دفتر  مدیرکل  نامه  امروز  صبح 

نظام  انتخابات  در  افراد  برخی  تخلف 
رضوی  خراسان  مهندسی 

اما و اگرهای کارشناسان درباره تزریق واکسن به نوجوانان؛

آیا واکسیناسیون 
نوجوانان عوارضی 

به همراه دارد؟ 
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ابلاغ اصول ۱۲گانه مقابله با فساد؛

لزوم اقدامات تکمیلی و عزم همه 
نهادها

چهارشـنبه هفتـه گذشـته ۲۴ شـهریورماه رئیـس جمهوری بـه عنـوان بالاترین مقام 
اجرایـی کشـور، اصـول 1۲گانـه حاکـم بـر نقشـه ملـی پیشـگیری و مقابله با فسـاد 

اداری و اقتصـادی را ابـاغ کرد.
ایرناپـاس نوشـت: سـرفصل های این اصول عبارتنـد از: »شفاف سـازی«، »مدیریت 
تعـارض منافـع«، »فرهنگ سـازی و نظـارت همگانـی«، »متناسب سـازی سـاختار و 
تشـکیات دولـت«، »شایسـته گزینی«، »سـهولت فرآیندها«، »دولـت الکترونیک«، 
»توسـعه رویکـرد زنجیـره  ارزش و زنجیره های تامیـن«، »حمایت از فعالیت سـالم«، 
»تقویـت اشـراف«، »نظـارت موثر و کارآمـد« و »برخـورد قاطع و کارآمد با فسـاد«.

نگاهـی بـه عناویـن ایـن اصـول نشـان می دهـد تقریبـا همـه جنبه هـای مهـم و 
راهبـردی مقابلـه بـا علت ها و معلول های فسـاد و تخلـف در سـاختار اداری دولت به 

خوبـی بـرآورد و بـا نگاهـی جامـع تدوین و اباغ شـد.
ایـن اقـدام ارزشـمند شـرط لازم و نـه کافـی مقابله موثر با بسـترها و عوامل فسـادزا 
بـوده کـه لازم اسـت بـا دقـت هرچـه تمـام از سـوی بالاترین مقـام هر دسـتگاهی 

پیگیـری و اجرایی شـود.
نکتـه مهـم این کـه اگرچـه مقصـد اباغیـه رئیس جمهـوری، دسـتگاه های دولتـی و 
اجرایـی بـوده اسـت اما دقـت در مفـاد این دسـتورالععمل نشـان می دهد لازم اسـت 
همـه ارگان هـا، سـازمان ها، نهادهـا و اداره هـای دولتی، قضایـی، تقنینـی، عمومی و 
برخـوردار از بودجـه عمومـی کشـور بـرای تحقـق آن همـت گمارند. از ایـن رو همه 
نهادهـا لازم اسـت برخـی اقدامـات تکمیلـی متناسـب بـا ایـن اباغیه را به سـرعت 

فراهـم کنند:
1. تهیه دستورالعمل اجرایی

سـند اصـول 1۲گانـه مقابلـه با فسـاد یک متن کلـی اسـت و محورهـای لازم برای 
مقابلـه و پیشـگیری با مفاسـد اقتصادی را برشـمرده اسـت.

ایـن سـند نیازمنـد تدویـن ریزبه ریـز و دقیق شـیوه اجرا کـردن مفاد مورد نیاز اسـت 
و هـر دسـتگاهی متناسـب بـا وظایـف و مسـئولیت هایش و نیز همسـنگ با سـاختار 
تشـکیاتی، بایـد شـیوه نامه اجرایـی آن را مصـوب و هرچـه زودتـر اجرایـی کند. در 
ایـن مـورد می تـوان در جلسـه سـران قـوا، از یـک بخشـنامه کشـوری بـرای همـه 

مراکـز دولتـی و حاکمیتـی اسـتفاده کـرد تا وحـدت رویه حاصل شـود.
2. دبیرخانه مجازی مقابله با فساد

یکـی از مهمتریـن اقدامـات تکمیلـی بـرای همـه نهادهـا، ایجـاد دبیرخانـه مقابلـه 
بودجه تراشـی و  از  پرهیـز  بـرای  دبیرخانـه  ایـن  اسـت؛  ارگانـی  بـا فسـاد در هـر 
هزینه سـازی می توانـد بـه صـورت مجـازی ایجـاد شـود و زیر نظـر مسـتقیم رئیس 
هـر دسـتگاه و روابـط عمومـی یـا واحـد اطاع رسـانی اداره شـود؛ بـه ایـن ترتیـب 
گزارش.هـای مردمـی در راسـتای مقابله با فسـاد به همان دبیرخانه ارسـال می شـود 
و گزارش هـای دقیـق دوره.ای از عملکـرد آن دسـتگاه هـم از دبیرخانـه ارائـه خواهد 

. شد
۳. تعیین روزشمار اجرای کامل ابلاغیه

بـه منظـور الـزام هر دسـتگاه به اجـرای دقیق این اباغیه، لازم اسـت مدیران ارشـد 
هـر حـوزه.ای، روزشـمار خاصـی را بـرای اجـرای کامل و رسـیدن به آخریـن مرحله 
عملیاتـی کـردن آن، تعییـن کننـد تا ایـن موضوع مهم، مشـمول مرور زمـان نگردد.

در ایـن مـورد بهتـر اسـت جزئیـات و زمان.بنـدی تدویـن شـده بـه اطـاع عمـوم 
برسـد تـا نظـارت و مطالبـه همگانـی ضمیمـه آن شـود. بـا توجـه بـا اینکـه دولـت 
سـیزدهم در نخسـتین ماه.هـای اسـتقرار خـود، ایـن اباغیـه را تـدارک دیـده، لازم 
اسـت زیرمجموعه هـای دولـت در مـدت حداکثـر ۶ مـاه، نخسـتین گـزارش خـود را 

همـراه بـا نتایـج ارائـه کنند.
۴. تقویت حساسیت عمومی

همچنـان کـه در یکـی از اصـول 1۲گانـه آمـده، تقویـت حساسـیت عمومـی از مفاد 
مهـم این سـند اسـت که بـا »به مشـارکت طلبیـدن مردم و توسـعه زیرسـاخت های 
حمایتـی از افشـاکنندگان فسـاد و فراهم کـردن زمینه های نظـارت همگانی« محقق 

خواهد شـد.
نهادهـای  و  عمومی هـا  روابـط  متوجـه  خاصـی  مسـئولیت های  مـورد  ایـن  در 
اطاع رسـانی دستگاه هاسـت؛ در حـال حاضـر تقریبـا همـه دسـتگاه های حاکمیتـی 
به گونـه ای از یـک یـا چنـد درگاه ارتباطی آناین شـامل وبسـایت یا رسـانه اینترنتی 
ماننـد صفحه هـای رسـمی یـا غیررسـمی در شـبکه های اجتماعـی بهـره می برنـد؛ 
بررسـی ها نشـان می دهد بیشـترین کاربران ایـن درگاه های ارتباطی مردمی هسـتند 
کـه بـرای کسـب اطـاع از یـک فرآیند یـا اخـذ خدمات بـه آنهـا مراجعـه می کنند.

بـه ایـن ترتیـب می توان در این درگاه ها، بخشـی ویـژه را با دو هـدف اختصاص داد؛ 
نخسـت اطاع رسـانی از فرآینـد و شـیوه اجـرای اباغیـه 1۲گانـه رئیس جمهوری و 

دوم افزایـش حساسـیت مخاطبـان و مراجعان بـه مقوله مبارزه با فسـاد.
این شـیوه چنانچه به درسـتی اجرا شـود، متضمن جلوگیری، کشـف و خنثی.سـازی 

بسـیاری از مفاسـد از سـوی مـردم و حتـی کارکنان شـریف همان نهـاد خواهد بود.
۵. وظیفه رسانه ها بویژه صداوسیما

همچنـان کـه در اصل سـوم این اباغیه آمده،  »فرهنگ سـازی و نظـارت همگانی« 
در جهـت نهادینه کردن فسادسـتیزی، رشـد فرهنگ پاسـخ گویی و مسـئولیت پذیری 
از اجـزای لاینفـک مقابلـه موثـر با مفاسـد بوده و برای اجرایی شـدن آن لازم اسـت 
از »ظرفیـت رسـانه ها« و زیرسـاخت های حمایتـی از افشـاکنندگان فسـاد اسـتفاده 
تـا زمینه هـای نظـارت همگانـی فراهـم شـود.کمتر کسـی اسـت کـه از نقـش مهم 
صداوسـیما بـه عنـوان فراگیرتریـن رسـانه کشـور در فرهنگ سـازی تردیـد داشـته 
باشـد؛ رسـانه ملـی می توانـد با دعـوت از کارشناسـان، میزگردهای تخصصـی مبارزه 
بـا فسـاد را برگـزار کند و سـطح آگاهی مدیـران و عموم مـردم را در این حـوزه ارتقا 
دهد.همچنیـن لازم اسـت در برنامه هـای سـرگرم کننده و جـذاب، موضـوع مبـارزه با 
فسـاد و تخلـف را بـرای انبـوه مخاطبـان به گونـه ای تاثیرگـذار و هنرمندانـه تشـریح 
کنـد.در کنـار ایـن سـازمان، نهادهـای رسـانه ای کشـور اعـم از دولتـی، عمومـی و 
خصوصـی نیـز می تواننـد بخـش ویـژه ای در صفحه نخسـت خود برای ایـن موضوع 
اختصـاص دهنـد و لـزوم، راهکارهـا، راهبردهـا و مزایـای کاهـش حداکثری مفاسـد 
اینترنتـی دولتـی، می تواننـد  اقتصـادی را گوشـزد کننـد. روزنامه هـا و رسـانه های 
بخـش ثابتـی را بـرای مطالـب مرتبـط بـا فسـاد و فسادسـتیزی درنظر بگیرنـد تا به 

طـور تخصصـی بـه تولید محتـوا در ایـن حـوزه بپردازند.     
۶. مجازات های مکمل اداری

در یکـی دیگـر از اصـول اباغـی رئیـس جمهـوری برای مقابلـه با مفاسـد اقتصادی 
آمـده اسـت: »لـزوم برخـورد موثـر بـا رویکـرد سـرعت، دقـت، قاطعیـت در مقابله با 
فسـاد«.این موضـوع اگرچـه متناظر با نقش نهاد قضایی اسـت اما بسـیاری از ادارات 
دولتـی و عمومـی نیـز می تواننـد مجازات هـای مکمـل اداری بـرای ایجـاد حداکثـر 
دافعـه در ارتـکاب بـه فسـاد تعبیـه کننـد.در ایـن مـورد چنانچـه لازم باشـد می توان 
از ظرفیـت مجلـس بـرای تصویـب یا اصـاح قوانیـن بهره بـرد؛ با تشـدید چندلایه 
مجازات هـای قضایـی و اداری عـاوه بـر جنیـه تنبیهـی و بازدارندگـی، می تـوان از 
اکنـون عواقب سـنگین فسـاد و تخلـف را به گونـه ای افزایش داد که کمتـر کارمندی 

بـه فکر ارتـکاب تخلـف بیفتد.   
۷. اطلاع رسانی مناسب درباره مفاسد قبلی

نکتـه مهـم دیگـر، برخـی ابهام هـا و عـدم اطاع رسـانی ها دربـاره مجـازات خاطیان 
و مفسـدان بویـژه در پرونده هـای بـزرگ اسـت؛ در ایـن مـورد عـاوه بر اینکـه نهاد 
اطاع رسـانی دسـتگاه قضایـی لازم اسـت دقیق تـر و شـفاف تر و بـه صـورت منظم 
اطاع رسـانی کنـد، می تـوان از ظرفیـت عظیـم هـزاران صفحـه اینترنتـی متعلـق 
بـه نهادهـای عمومـی اسـتفاده کـرد؛ بـه ایـن شـکل کـه هـر دسـتگاهی )بـا حفظ 
حرمت هـای قانونی اشـخاص( مشـخصا نتیجـه مجـازات و محکومیت هـای مدیران 
متخلـف قبلـی خـود را تشـریح کنـد تا عاوه بـر قوت قلب به مردم خسـته از فسـاد، 

تکلیـف هرگونـه ظرفیت هـای بالقـوه فسـادزا را روشـن کرده باشـد.

محدودیت های عجیب گرجستان برای ورود ایرانیان
گفته می شــود فقــط ایرانیانی کــه اقامت 
گرجستان دارند و از این کشور خارج شده اند 
›فقــط در صــورت ارائه مدرکــی که دلیل 
اقامت شان را نشــان دهد  اجازه ورود مجدد 

داده می شود.
امکان بازگشــت ایرانیان مقیم گرجستان به 
این کشــور سد شده  اســت؛ ایرانیانی که با 
داشتن پاسپورت و کارت اقامت، پشت مرزها 
مانده اند. خانواده هایی که دو نیمه شــده اند و 
زندگی ها و کسب وکارهایی که سرنوشتشان 

نامعلوم است.
بخش عجیب این ممانعــت از ورود ایرانیان  
این اســت کــه برخی از آنها بــا زدن دو دُز 
واکســن و اقامت دائم گرجستان خاک این 
کشــور را به مقصد کشــور دیگــری ترک 
کرده انــد و اصا به ایران بازنگشــته اند هم 

اجازه ورودشان به خاک گرجستان داده نشده 
و آنها را از فرودگاه برگردانده اند.

گفته می شــود فقــط ایرانیانی کــه اقامت 
گرجستان دارند و از این کشور خارج شده اند 

›فقــط در صــورت ارائه مدرکــی که دلیل 
اقامت شان را نشــان دهد  اجازه ورود مجدد 

داده می شود.
در خبرهــا آمــده اســت این رونــد برای 

دانشــجویان یا کســانی که در شرکت های 
بین المللی کار می کننــد تا حدی امکان پذیر 
اســت، اما برای دیگران مشکات بیشتری 

بوجود مــی آورد. ورود ایرانیــان از ایران به 
گرجستان پیش از این هم با سختگیری های 
زیادی روبرو بوده. اما به نظر می  رسد این بار 

سختگیری ها بیشتر شده است.

ســفارت جمهوری اســامی در گرجستان 
نیز در این خصــوص توضیحانی ارایه کرده 
اســت، ســفارت ایران در تفلیــس با صدور 
اطاعیه ای اعام کــرد: با توجه به پیگیری  

ایرانی در خصوص مجوزهای  دانشــجویان 
ورود و امــکان برقراری پــرواز بین ایران و 
گرجستان، به اطاع می رساند؛ اسامی اولین 
گروه از دانشــجویان کــه دارای مجوز ورود 

به گرجســتان بوده و از سوی دانشجویان یا 
دانشــگاه آنها برای ســفارت ارسال شده، به 
منظور استعام و دریافت تایید نهایی مرزبانی 
گرجســتان برای مراجع ذیربط گرجی ارسال 

شده است.
سفارت ایران تاکید کرده است که دانشجویان 
ایرانی دانشگاه های خود را از وضعیت اقامت 
خود آگاه کنند و آنها را در جریان عدم حضور 

خود در گرجستان قرار دهند.
به گزارش نورنیوز: در بیانیه ســفارت ایران 
در گرجســتان آمده است: به محض دریافت 
تایید نهایی از سوی مراجع ذیربط و اعام آن 
به ســفارت، این نمایندگی جهت هماهنگی 
و برقــراری پرواز بین ایران و گرجســتان از 
طریق ایرلاین های داخلــی و خارجی اقدام 

خواهد کرد.

ویژه

گروکشی طالبان از جامعه جهانی
ذبیح الله مجاهد: اول ما را به رسمیت بشناسید بعد حقوق بشر!

دولت های قبلی ایران چه نقشی برای عضویت در شانگهای ایفا کردند؟
پایان مسیر 20 ساله تا شانگهای

ســخنگوی طالبان می گوید کابینه جدید پس از به رســمیت 
شــناخته شــدن، زمینه را برای تحقیق درباره ادعاهای نقض 

حقوق بشر فراهم می سازد.
بــه گزارش صبح امروز به نقــل از طلوع نیوز، ذبیح الله مجاهد، 
معــاون وزارت اطاعات و فرهنگ کابینــه موقت طالبان در 
واکنش به نگرانی اتحادیه اروپا از نقض حقوق بشر در افغانستان 
می گوید که اگر جامعه جهانی، طالبان را به رسمیت بشناسند، 
آنان نگرانی های جامعه جهانی را در زمینه اوضاع حقوق بشری 

در افغانستان رفع خواهند ساخت.
مجاهد گفت: »تا زمانی که ما به رســمیت شــناخته نشویم و 
آن ها انتقاد نمایند، این به فکر ما برخورد یک جانبه است. خوب 
است که همراه ما برخوردشان مسوولانه باشد و حکومت فعلی 
ما را به رسمیت بشناسند. بعد از آن هر نگرانی که داشته باشند 
را با ما به شــکل قانونی شریک بسازند، ما نگرانی شان را رفع 

می سازیم.«
اظهارات مجاهد پس از آن ابراز می شــوند که اتحادیه اروپا با 
نگرانی از اوضاع حقوق بشــری در افغانســتان گفته است که 

حقوق بشر در افغانستان با تهدیدهای جدی روبرو است.
وان برانت، ســفیر اتحادیه اروپا برای افغانستان، می گوید که 
اوضاع حقوق بشری در افغانســتان نگران کننده است و آنان 
از دسترسی نداشتن دختران و زنان افغانستان به آموزش و کار 

نگران اند.
مجاهــد همچنین داعش را تهدیدی جدی برای افغانســتان 

ندانست.
ذبیح الله مجاهد گفت: »داعش از این لحاظ خطر نیست که فکر 
داعش در میان مردم، فکر منفور است و کسی از آن ها حمایت 
نمی کند. و دوم اینکه مبارزه ما در گذشــته هم در برابر داعش 

موثر بوده است و ما شیوه خنثی کردن آن ها را داریم.«   
مجاهد حضور داعش در افغانستان را تکذیب کرد ، اگرچه وی 
گفت که »آنها به طور نامحسوس حمات ناجوانمردانه انجام 

می دهند«.
وی گفت: »داعشــی که در عراق و سوریه وجود دارد در اینجا 
وجود ندارد. با این وجود، برخی از افرادی که ممکن است برخی 
افغان ها، ذهنیت داعش را در پیش گرفته باشند ، این پدیده ای 

است که مردم از آن حمایت نمی کنند. نیروهای امنیتی امارت 
اسامی آماده هستند و آنها را متوقف می کنند.

وی در خصوص القاعده نیز گفت: ما در افغانســتان کســی را 
نمی بینیم که ارتباطی با القاعده داشته باشد. ما متعهد هستیم 
که از طرف افغانســتان هیچ خطری برای هیچ کشوری وجود 

نخواهد داشت.
وی هم چنین از کامل شــدن کابینه موقت طالبان به شرح زیر 

خبر داد:
حاجی نورالدین، تاجیک از ولایت پنجشــیر: سرپرست وزارت 

تجارت،
حاجی محمد بشیر، از ولایت بغان: معاون وزارت تجارت،

حاجی محمد عظیم سلطان زاده، از ولایت سرپل: معاون وزارت 
تجارت،

 قلندر عباد: سرپرست وزارت صحت عامه،
 عبدالباری عمر: معاون وزارت صحت عامه،

 محمد حسن غیاثی از قوم هزاره: معاون وزارت صحت عامه،
 ما محمد ابراهیم: معاون امنیتی وزارت امور داخله،

 ما عبدالقیوم ذاکر: معاون وزارت دفاع،
 نظر محمد مطمئین: سرپرست کمیته ملی المپیک،
  مجیب الرحمن عمر: معاون وزارت انرژی و برق،

  غام غوث: معاون وزارت مبارزه با حوادث،
  محمد فقیر: سرپرست ریاست احصائیه مرکزی،

  حاجی گل محمد: معاون وزارت سرحدات،
  گل زرین کوچی: معاون وزارت سرحدات،

  ارسا خروتی: معاون وزارت مهاجرین،
  لطف الله خیرخواه: معاون مسلکی وزارت تحصیات عالی،

  نجیب الله: رییس اداره انرژی اتمی.
مجاهد گفت در فهرست امروزی کابینه، »تخصص و نمایندگی 
از اقلیت ها« مد نظر گرفته شــده اســت و در آینده هم چنین 

خواهد شد.
سه هفته پیش گروه طالبان دولت سرپرست را به رهبری محمد 
حسن آخوند، و شماری از اعضای کلیدی کابینه را اعام کردند. 
همه شمول نبودن کابینه سرپرست طالبان، انتقادهای زیادی 

هم در داخل گروه طالبان و هم در جهان به همراه داشت.

ابوالفضل خدائی/ تاش دولت های جمهوری اســامی ایران 
برای عضویت در سازمان همکاری شانگهای از دولت نهم آغاز 
و در نهایت در دولت سیزدهم به پایان رسید که در نهایت منجر 

به عضویت دائم ایران در این سازمان شد.
سازمان همکاری شانگهای سازمانی میان دولتی است که برای 
همکاری های چندجانبه امنیتی، اقتصادی و فرهنگی تشــکیل 
شده است. این سازمان در سال ۲001 توسط رهبران چین، روسیه،  
قزاقستان،  قرقیزستان،  تاجیکستان و ازبکستان با هدف برقرار 
کــردن موازنه در برابر نفوذ آمریکا و ناتو در منطقه، پایه گذاری 
شد. نقش اصلی و تعیین کننده را، در سازمان شانگهای، دو کشور 
چین و روسیه تشکیل می دهند. سازمان همکاری شانگهای در 
حقیقت ترکیب جدید سازمان »شانگ های 5« است که در سال 
1۹۹۶ تأسیس شده بود، ولی نام آن پس از عضویت ازبکستان 

به »سازمان همکاری شانگهای« تغییر داده شد.
عاوه بر اعضای اصلی، ابتدا مغولســتان در سال ۲00۴ و یک 
سال بعد پاکستان، هند و افغانستان در سال ۲01۲ و پس از آن 
باروس به عنوان عضو ناظر به ســازمان ملحق شدند. تاش 
ها و پیگیری های مکرر جمهوری اســامی نیز ســبب شد تا 
ایران نیز در ســال ۲005 به عنوان عضو ناظر به این سازمان 
بپیوندد. البته  یک سال بعد برای عضویت کامل در این سازمان 
درخواســت داد. این درخواست بحث های زیادی را برانگیخت. 
تا قبل از به نتیجه رســیدن مذاکرات هســته ای ایران و غرب، 
عضویت ایران در این سازمان بعید به نظر می رسید. مساله ای 
که زورآزمایی بین ایران و غرب را نیز نشان می داد. از یک سو 
تاش ایران برای عضویت و از طرف دیگر فشار غرب به ویژه 
آمریکا علیه کشــورهای عضو این سازمان برای عدم پذیرش 
ایــران؛ به گونه ای که حتی دعوت از ایران برای حضور در این 
نشســت با مخالفت مقام های غربی مواجه می شد. در همین 
راستا در ســال 1385 جمهوری اسامی ایران برای شرکت در 
کنفرانس شانگهای دعوت شد. دونالد رامسفلد وزیر دفاع وقت 
ایالات متحده با انتقاد از این تصمیم گفت، برای او جالب است 
سازمانی که می گوید با تروریسم مخالف است، از یکی از حامیان 

عمده تروریسم دعوت کرده تا در کنفرانس شرکت کند.

چنیــن فضایی به ایــران انگیزه ای دو چندان بــه ایران برای 
عضویــت کامل می داد.محمود احمدی نژاد رئیس دولت های 
نهم و دهم براین باور بود آسیا و اوراسیا با کمک هم می توانند 
مدیریت و روند عمومی حاکم برجهان را به نفع صلح ، عدالت 
و ملت ها تغییر داده و قدرت لجام گسیخته نظام سلطه را مهار 
کنند. در خردادماه 13۹0 که احمدی نژاد به جلســه ســازمان 
همکاری شانگهای دعوت شــده بود ۲۲ سوال را از حاضرین 
پرســید که پرســش اصلی این بود: »به چه دلیل برده داران، 
استعمارگران، تجاوزگران و مسببان اصلی همه مشکات جامعه 
بشری باید بتوانند با تغییر چهره و با ادعای دفاع از دموکراسی و 
حقوق بشر ملت ها و کشورهای ما را تحت فشار قرار دهند؟ » 
در واقع ایران با پیوستن به شانگهای درصدد شکستن انحصار 
ژئوپلتیک غرب بود و تاش فراوانی برای عضویت در این پیمان 
منطقه ای به خرج داد.ادعا می شــود حمایت ایران از گروهای 
اسامگرا در تاجیکستان از عواملی بوده اند که مانع از عضویت 
ایران در سازمان همکاری شانگهای شدند. عاوه بر آن در آن 
برهه ایران بر ســر مسائل هسته ای با چین و روسیه دو کشور 
دوســت و نزدیک نیز چالش داشت و این مساله یکی دیگر از 

چالش های مهم به شمار می رفت.
دولت های قبلی ایران چه نقشی برای عضویت در 

شانگهای ایفا کردند؟
با روی کار آمدن دولت حســن روحانی امیدها برای عضویت 
ایران افزایش یافــت. تصویب برجام و ایجاد فضای جدید بین 
المللــی این فرصت را در اختیار تهــران قرار داد تا عضویت در 
دیگر سازمان های بین المللی را تجربه کند. روحانی که مسیر 
مهم تنــش زدایی با غرب و رفع تحریم های ایران را در پیش 
گرفته بود قصد داشت دورنمایی از امید و روابط تازه را با جامعه 
جهانی به تصویر بکشــد. دوره اول او با تصویب برجام و خارج 
شدن ایران از ذیل بند هفت منشور هفت ملل متحد همراه بود. 
عــاوه بر این دولت روحانی که نگاه ویژه ای به تقویت روابط 
با همسایگان داشــت و مبتکر طرح صلح هرمز بود، استحکام 
هر چه بیشتر روابط با کشــورهای شرق آسیا را نیز دنبال می 
کرد. وی در تاش برای عضویت ایران در ســازمان همکاری 

شانگهای بود و چند باری در اجاس آن شرکت نمود. روحانی 
در آخرین سخنرانی خود در این اجاس تاکید کرد که جمهوری 
اسامی ایران به عنوان یکی از مهمترین مجاری انتقال انرژی 
و یکی از شاهراه های مواصاتی در منطقه با برخورداری از منابع 
غنی انرژی، دسترسی به دو دریای مهم و موقعیت سوق الجیشی 
بی نظیر، قادر به تامین نیازهای زیربنایی بسیاری از کشورهای 
منطقه و اعضای سازمان شانگهای می باشد. وی  لزوم افزایش 
همکاری های چند جانبه بین کشورهای عضو سازمان همکاری 
شــانگهای را  نمونه هایی از توجه جمهوری اسامی ایران به 
مشــارکت و همکاری برای حصول به امنیت پایدار در منطقه 
و جهان دانســت. وی همچنین گفت که ایران از همکاری در 
قالب ســازمان همکاری شانگهای برای مواجهه با چالش های 
منطقه در حوزه های امنیتی، سیاسی و اقتصادی استقبال می کند. 
روحانی همچنین تاکید کرد که ایــران قادر به تامین نیازهای 
اصلی بسیاری از کشورهای منطقه و اعضای سازمان شانگهای 
است. تکمیل مســیر ریلی رشت – بندرانزلی در حاشیه دریای 
خزر، ساخت مسیر ریلی رشت– آستارا، اتصال ریلی یکپارچه از 
خلیج فارس تا روسیه و شمال اروپا از جمله اقدامات مهم دولت 
روحانی بوده است. به ویژه خط آهن خواف-هرات که به شبکه 
ریلی بین المللی از طریق ایران، به مسیری ترانزیتی میان شرق 

آسیا و غرب آن تا اروپا تبدیل می شود.
دولت های قبلی ایران چه نقشی برای عضویت در 

شانگهای ایفا کردند؟
روحانی اما در دوره دوم شاهد خروج آمریکا از برجام و بازگشت 
تحریم ها و همچنین فشــارهای ناشی از همه گیری بیماری 
کوویدـ 1۹ بود که فشــارهای سهمگینی به ایران وارد کرد که 
سبب شد تا اولویت ها و تمرکزها به مسائل دیگری مربوط شوند 
اما با این اوضاع دولت تاش ها برای رفع تحریم ها و پیوستن 
به شانگهای را کنار نگذاشت و در آستانه توافق برجامی با دولت 
بایــدن نیز قرار گرفت. اما به قــول روحانی فرصت لغو تحریم 
ها از دولت گرفته شــد تا پیگیری لغو تحریم ها و عضویت در 
سازمان همکاری شــانگهای به دولت بعدی محول شود. البته 
قدرت گیری ترامپ باعث نزدیکی بیشــتر چین به ایران شد و 

همگرایی تهران و پکن را افزایش داد. همین امر سبب امضای 
سند همکاری های جامع بین دو کشور شد و دولت دوازدهم با 
پیگیری سیاست نگاه به شرق در تاش برای تمدید قرارداد ۲0 

ساله با روسیه نیز برآمد
اولین دستاورد دیپلماتیک دولت سیزدهم

بــا روی کار آمدن دولت ســیزدهم و تمرکز بر تقویت روابط با 
همسایگان با نگاه به شرق، ابراهیم رئیسی و تیم سیاست خارجی 
او اولین دستاورد دیپلماتیک خود یعنی عضویت در شانگهای را 
بدست آوردند. مســاله که به نظر می رسد امید و انگیزه دولت 
تازه نفس رئیســی برای گشایش های بیشتر را دو چندان کند.

رئیس جمهور در ســخنرانی اخیر خود با تأکید بر اینکه اگر بر 
توان داخلی تکیه کنیم، انجام خیلی از کارها ممکن خواهد شد، 
اظهارداشت: متأسفانه شاهد بودیم که بعضی ها واردات واکسن 
یا حتی پیوستن کشور به سازمان شانگهای را متوقف بر پذیرش 
FATF کرده بودند و حتی در جلسات رسمی نیز بر موضع خود 

پافشاری می کردند.
دولت های قبلی ایران چه نقشی برای عضویت در 

شانگهای ایفا کردند؟
اگرچه عضویت ایران در شانگهای یک اتفاق تاریخی به شمار 
می رود اما باید دید در آینده ایران می تواند از مزایای اقتصادی 
این ســازمان بهره ببرد یا خیر. بحث تنش زدایی با غرب و به 
نتیجه رســاندن مذاکرات برجامی برای رســیدن به توافق می 
تواند گام مهمی برای تحقق امر به شمار رود.  همچنین خروج 
نیروهای آمریکایی از افغانستان شرایط افزایش نقش روسیه و 
چین در منطقه به عنوان دو عضو اصلی پیمان شانگهای را فراهم 
کرده اســت. انتظار می رود حضور و عضویت رسمی  ایران در 
سازمان شانگهای زمینه ســاز حضور بیشتر و فعال تر  ایران در 

عرصه های منطقه ای و بین المللی شود.
منطقه گرایی و نگاه به شــرق در آینده نیز در سیاست خارجی 
ایران نقش کلیدی ایفا خواهد کرد. اما معلوم نیست که آیا تهران 
خواهد توانست در ازای این امتیازات، منافع ملی بیشتری در این 
همکاری چند جانبه به دست آورد و به خواسته های خود در همه 

ابعاد سیاسی -اقتصادی و امنیتی دست یابد.

امکان بازگشت ایرانیان مقیم گرجستان به این کشور سد شده  است؛ ایرانیانی که با داشتن 
پاسپورت و کارت اقامت، پشت مرزها مانده اند. خانواده هایی که دو نیمه شده اند و زندگی ها و 

کسب وکارهایی که سرنوشتشان نامعلوم است

,,
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کشاورزان خراسان شمالی دغدغه ای بابت فروش پنبه نخواهند داشت

رکود ۷0 درصدی در بازار لوازم التحریر

وعده سیمان 2۵ هزار تومانی محقق نشد

معاون بهبــود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد 
کشاورزی خراسان شمالی گفت: کشاورزان این 
استان در ســال جاری دغدغه ای بابت فروش 

پنبه نخواهند داشت.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، با اشــاره به افزایش قیمت پنبه در سال 
جاری اظهارکــرد: تعدادی از کشــاورزان نیز 
کشــت را به صورا قرار دادی بــا کارخانجات 
پنبه انجام داده اند کــه این واحدهای تولیدی 
نیز محصول تولیدی را به قیمت روز خریداری 

می کنند.
وی افزود: افزایش قیمت ارز و بالا رفتن قیمت 
جهانی این محصول سبب شده تا در کشور نیز 

قیمت پنبه افزایش یابد.
تشکری ادامه داد: طی ســال جاری در سطح 
۹ هزار هکتار پنبه کشــت شده است و یکی از 
مشــکاتنی که پنبه کاران با آن مواجه هستند 

برداشت سنتی این محصول است.
وی توضیح داد: از آنجاییکه اراضی کشت پنبه 
در این اســتان به صورت خرده مالکی اســت، 
امکان اســتفاده از کمباین برداشت پنبه در این 
اراضــی وجود ندارد در نتیجه خود کشــاورز به 
همراه خانــواده خود اقدام به صورت دســتی 

برداشت این محصول می کند.
این مقام مسئول با بیان اینکه کمباین برداشت 
پنبه در این استان وجود دارد، بیان کرد: از این 

دســتگاه در زمین های کشاورزی که سطح آن 
ها زیاد هستند، استفاده می شود.

وی یکی از معضات تولید پنبه در این اســتان 
را استفاده از کیسه های نایلونی هنگام برداشت 
عنوان کرد و توضیح داد: الیاف نایلونی با الیاف 
پنبه مخلوط می شــود و ســبب می شود تا از 
کیفیت این محصول بکاهد در نتیجه قیمت آن 

کاهش می یابد.
معاون بهبــود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد 
کشــاورزی خراســان شــمالی تاکید کرد: از 
کشــاورزان درخواست می شود هنگام برداشت 
پنبه از کیســه های نایلونی استفاده نکنند و به 

جای آن از کیسه های چتایی استفاده کنند.

رئیس اتحادیه فروشــندگان نوشت افزار و لوازم 
مهندسی از رکود ۷0 تا 80 درصدی طی دو سال 
گذشته در صنف نوشت افزار و افزایش ۲0 تا 30 
درصدی قیمت انواع لوازم التحریر نسبت به سال 
قبل خبر داد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از  ایســنا، موسی فرزانیان گفت: به دلیل 
تعطیلی حضور فیزیکی در مدارس، دانشگاه ها و 
آموزشــگاهها این صنف رکود سنگینی را تجربه 
کرده و فعا هم چون قرار بر بازگشایی در مهرماه 
نیست، در واحدهای صنفی خبری از رونق نیست 

و رکود همچنان حاکم است. 
به گفته وی جنبه دیگر این رکود، آسیب به تولید 
کنندگان است، به طوری که محصولات آنها انبار 

و شیفت کاری آنها کمتر شده و در مواردی مجبور 
به تعدیل نیرو شده اند.  رئیس اتحادیه فروشندگان 
نوشت افزار با اشاره به تغییر شغل در این صنف، 
تصریح کرد: احتمالًا اگر تا پایان ســال مدارس 
و دانشگاه بازگشایی نشوند، ریزش خیلی بیشتر 
می شــود.  فرزانیان همچنین در پاسخ به سوالی 
درباره احتمال کمبــود کالاهایی که واردات آنها 
ممنوع شده، در صورت بازگشایی مدارس، گفت: 
بیش از دو ســال است که بخشــی از کالاها در 
گروه ۲۷ قرار گرفته که واردات آنها ممنوع است. 
در این مدت از ذخیره انبارها استفاده شده، اما در 
صورت ایجاد اولیــن هیجان خرید، احتمال بروز 
مشــکل در اقامی مانند ماژیک وجود دارد. چرا 

که به طور کلی واردات ماژیک ممنوع شــده که 
خود شامل ۲0 ردیف کالا است و فقط واژه وایت 
برد در کشور تولید می شود، اما ماژیک های نقاشی 
عامــت زن، صنعتی و غیره کــه زیر مجموعه 
این تعرفه هســتند، وارداتشان ممنوع است.وی 
همچنین درباره افزایش قیمــت گفت: به دلیل 
رکود حاکم در بازار، در حد تغییر نرخ ارز و افزایش 
قیمت مواد اولیه افزایش قیمت اعمال شده است. 
بــرای مثال یک تولید کننده خودکار اخیرا اعام 
کرده بود که قیمت خودکاری که پارسال 1100 
تومان بوده حالا به 1300 تومان رسیده و می توان 
گفت در نهایت قیمت انواع نوشت افزار ۲0 تا 30 

درصد نسبت به سال قبل افزایش یافته است.

یک تولیدکننده ســیمان با تأکید بر اینکه کسانی که وعده 
ســیمان ۲5 هزار تومان را می دهنــد بخش حمل و نقل و 
ســود عامل و فروشنده را در نظر نمی گیرند، گفت: در حال 
حاضر ســیمان کیسه ای ۴0 تا ۴5 هزار تومان برای مصرف 

کننده نهایی است.
 به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل از  خبرگزاری 
تسنیم، وزیر صنعت، معدن و تجارت ۲1 شهریور در نشست 
خــود با جمعی از نمایندگان مجلس گفت: طبق قولی که در 
زمان رأی اعتماد به نمایندگان ملت داده شــد، خوشبختانه 
قیمت ســیمان به نرخ پیش از قطعی برق بازگشت و قیمت 

آن در بورس به کیسه ای ۲5 هزار تومان رسید.
بــه گفته وزیرر صنعت،  بســیاری معتقد بودنــد وقتی نرخ 
کالایی در ایران بالا می  رود، دیگر پایین نخواهد آمد، اما این 
اتفاق خوشــایند رخ داد. قیمت سیمان به نرخ پیش از قطعی 
برق بازگشت و هر پاکت سیمان در بورس کیسه ای ۲5 هزار 

تومان معامله می شود. 
فاطمی امین با بیان اینکه نرخ سیمان فله نیز به 3۶0 تومان 
رســید که همان قیمت سه ماه قبل است، تأکید کرد: کاری 
که ما برای کنترل قیمت سیمان انجام دادیم اصاح ساختار 
بود و با روش های تعزیراتــی، موردی و همچنین ایجاد جو 

روانی قیمت  ها به اینجا نرســید به طوری که تعادلی که در 
بازار ایجاد شد، نرخ سیمان را کاهنده کرد.

ابراهیــم غام زاده به عنوان یکی از تولیدکنندگان ســیمان 
در همیــن ارتباط به خبرنگار تســنیم مــی گوید: در بهمن 

مــاه 13۹۹ وزیر وقت صمت اعــام کردند با قیمت گذاری 
دســتوری ســیمان مخالف هســتند و وعده افزایش قیمت 
ســیمان با توجه به افزایش هزینه های تمام شده را دادند، 
همیــن امر باعث  هجوم خریداران برای ذخیره ســیمان تا 
زمان گران شدن این کالا باشد و افزایش تقاضا باعث گرانی 
سیمان و ایجاد بازار سیاه شد.وی با بیان اینکه اخیراً هم افراد 
مســئولان وزارت صمت و نمایندگان مجلس وعده سیمان 
قیمت ۲5 هزار تومانی داده اند، گفت: همین امر عاملی شده 
تا مردم برای خرید دســت نگه داشــته اند تا قیمت سیمان 
ارزان تر شــود.این تولیدکننده سیمان به اعام اینکه در چند 
روز گذشته وزیر صمت گفته است قیمت سیمان به ۲5 هزار 
تومان برگشــته  است، افزود: اما هنوز بازار شاهد سیمان ۴0 
هزار تا 50 هزار تومانی اســت و ایــن موضوع خود ابهامات 
زیادی را در مورد اظهارات وزیر صنعت به وجود آورده است.
غام زاده با تأکید بر اینکه کســانی که وعده ســیمان ۲5 
هزار تومان را می دهند بخش حمل و نقل و ســود عامل و 
فروشــنده را در نظر نمی گیرند، گفت: سیمان درب کارخانه 
کیســه ای ۲5 هزار تومان بفروش می رســد و با محاسبه 
هزینه حمــل و تخلیه و بارگیری و ســود مصالح فروش یا 
عامل ، کیســه ای ۴0 تا ۴5 هزار تومان برای مصرف کننده 

نهایی می شود.

 سرانه ۱۹میلیون تومانی یارانه هر ایرانی
 در سال

رییس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشــاورزی تهران با بیان اینکه بر اســاس آمار اعام شده 
یارانه انرژی پرداختی از سوی دولت هر سال ۶3 میلیارد دلار است، خاطرنشان کرد: این آمار نشان 

می دهد سالانه به هر نفر 1۹ میلیون تومان یارانه تعلق گرفته است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، مســعود خوانســاری روز گذشــته در بیست و 
ششــمین نشســت هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران، اظهار داشت: سال گذشته اقتصاد ایران 
اندکی از رکود خارج شــد و شاهد رشــد اقتصادی 1.۲ درصدی بودیم و بر اساس اطاعات مرکز 
آمار ایران و بانک مرکزی در فصل اول امســال اقتصاد رشــد ۶.۲ تا ۷.۴ درصدی را تجربه کرد 
که ادامه این روند موجب بهبود اوضاع می شــود.وی با بیان اینکه رشد نقدینگی همچنان صعودی 
است، تصریح کرد: در مردادماه رشد نقدینگی به سه هزار هزار و ۹۲1 میلیارد تومان رسید که علت 

اصلی آن کسری بودجه است.
خوانساری همچنین با بیان اینکه بر اساس آمار اعام شده یارانه انرژی پرداختی از سوی دولت هر 
ســال ۶3 میلیارد دلار است، خاطرنشان کرد: این آمار نشان می دهد سالانه به هر نفر 1۹ میلیون 
تومان تعلق گرفته که در صورت هدفمند پرداخت این رقم، موجب جلوگیری از آســیب به اقشــار 

آسیب پذیر و حرکت در اقتصاد می شد.
وی با بیان اینکه دهک های بالای درآمدی بیشــترین نفع را از یارانه ها می برند، گفت: دهک های 
پایین درآمدی از یارانه بنزین 1.۶ درصد بهره می برند در حالی که دهک های بالای درآمدی ۲۴.8 

درصد استفاده می کنند.
رییــس اتاق بازرگانی تهــران گفت: اثرات این روند نه تنها منجر بــه افزایش روز افزون اختاف 
طبقاتی می شــود و آثاری در رفاه اجتماعی ندارد بلکه تغییــر در قیمت ها را ایجاد می کند که در 
صورت آزاد نشــدن قیمت ها زمینه های قاچاق محصولات تولیدی به خارج از کشور فراهم خواهد 

شد.
رییس اتاق بازرگانی تهران تاکید کرد: همچنان شاهد حضور ارز ترجیحی در اقتصاد ایران هستیم 

اما امیدواریم دولت هر چه سریع تر نسبت به یکنواخت کردن ارز اقدام کند.
وی افزود: دولت دو موضوع هدفمند کردن یارانه ها و حذف ارزهای چند نرخی را در دستور کار قرار 

دهد و وزرای اقتصادی دولت کاهش تورم باشند.

عرضه ۳۶۷ میلیون دلار در سامانه نیما
بانک مرکزی اعام کرد: ســامانه نیما امروز )دوشنبه، ۲۹ شــهریورماه( شاهد عرضه حدود 3۶۷ 

میلیون دلار به صورت حواله ارزی به منظور تامین ارز واردات کشور بوده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، روز گذشــته  از عرضه 

های مذکور حدود 1۶3 میلیون دلار معامله شده است.
براســاس معامات انجام شــده، میانگین موزون نرخ دلاری معامات ۲3 هزار و 31 تومان بوده 

است.
این امر حاکی از این است که نرخ ارز موثر در واردات کشور نرخ مذکور بوده است.

سامانه نیما از نیمه نخست سال ۹۷ پس از تعدیل سیاست های ارزی دولت به عنوان مرجع تعیین 
نرخ خرید و فروش حواله های ارزی تعیین شد.

نظام یکپارچه  معامات ارزی )سامانه نیما( با هدف تسهیل تامین ارز راه اندازی شده و با استفاده از 
آن، خریداران )واردکنندگان( و فروشــندگان )صادرکنندگان( ارز متناسب با نیازهای خود نسبت به 

انجام عملیات ارزی در محیط الکترونیک اقدام می کنند.
ســامانه نیما محل تامین ارز کالاهای وارداتی و محل تبــادل میان صادرکنندگان و واردکنندگان 
است و حجم و قیمت معامات انجام شده در آن در فرایند تعیین نرخ ارز، نقشی تعیین کننده دارد.

 

 جمع آوری پوشاک قاچاق در ۷ استان
 از امروز

عضو هیئت مدیره اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاک از آغاز طرح مقابله با قاچاق پوشاک 
در ســطح عرضه در هفت استان تهران، آذربایجان شرقی، اصفهان، البرز، خراسان رضوی، فارس 

و مازندران از امروز خبر داد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، مجید افتخاری اظهار کرد: ستاد مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز در ســال 13۹۷ قول داده بود با قاچاق محرز برخورد کند و در نامه به مراکز تجاری هم 

وعده برخورد با محرزها را داده بود.  
اما به گفته وی در لیســت ســتاد از از برندهای محرز قاچاق شائبه وجود داشت، به طوری که یک 
برند ایرانی در آن درج شــده بود و یک یا چند برند متخلف هم ذکر نشــده بود. در نهایت قرار شد 
ســتاد لیست را به روز کند. مسئله دیگر این بود که گفته می شد بازیگران اصلی صحنه واردات در 

لیست ستاد نیستند.
عضو هیئت مدیره اتحادیه تولیدکنندگان و فروشــندگان پوشــاک درباره طرح جدید ســتاد برای 
مقابله با قاچاق پوشاک گفت: ستاد قبا اعام کرده بود تا پایان تیرماه باید برندهای محرز قاچاق 
جمع آوری شــوند، اتحادیه تولید و صادرات نســاجی و پوشــاک ایران معتقد است که برخوردها با 
فروشندگان کالای قاچاق در سال جاری به صورت جدی انجام نشده و شاهد آن هستیم که عده ای 
بدون ثبت برند، کسب نمایندگی و مجوز واردات؛ دوباره شروع به فروش پوشاک وارداتی کرده اند. 
د از دو ماه هنوز این اتفاق نیفتاده است. اما وعده جدید ستاد این است که از 30 شهریور فاز جدید 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز شروع خواهد شد. در این طرح سه گام اصلی طی شش ماه برای فروش 

آناین و آفاین مشخص شده است.
به گفته وی در گام اول با پوشــاک، کیف و کفش برندهای خارجی فاقد شناســه، در گام دوم با 
پوشــاکی که شناسنامه منطبق ندارند و در گام ســوم با پوشاک خارجی قاچاق غیر محرز، یعنی با 

موجودی نامنطبق برخورد می شود.
این مقام صنفی درباره روند برخورد با کالای قاچاق نیز گفت: طرح جدید طرح جامعی است که در 
آن تعداد برخورد در هفته، هماهنگ کننده ناظر و غیره مشخص شده است. در فضای مجازی نیز 

همین سیستم متناسب با آن فضا اجرا می شود.
افتخــاری بــا بیان اینکه عده ای با وجود گذشــت بیش از چهار ســال از ممنوعیت واردات، هنوز 
می گویند کالای خود را چهار ســال قبل وارد کردند که ادعای غریبی اســت، تصریح کرد: وزارت 
صنعت، معدن و تجارت از این افراد خواســته لیســت موجودی کالاها در انبار و فروشــگاه ها و 
گزارش فروش هفتگی خود را اعام کنند انطباق داده شــود. از طرف دیگر شناسه کالا به تنهایی 
بدون صندوق مکانیزه جوابگوی برخورد با قاچاق نیســت. بنابراین مقرر شده شناسه کالا با جدیت 
بیشتری تکمیل و این طرح مقدمه ای شود برای نظارت جدی و اجرای طرح مکانیزه که قرار است 

در آینده اجرا شود.  
وی بــا بیان اینکه با توجه به راههای فراری که وجود دارد، شناســه کالا به تنهایی تاثیری ندارد، 
اظهار کرد: بنابراین اول باید نظارت در ســطح عرضه و بعد صندوق مکانیزه وجود داشــته باشــد. 
اگر شناســه کالا به صندوق مکانیزه متصل و واردات کنترل شــود شرایط قابل کنترل است. برای 
مثال واردکنندگان می توانند همان شناســه قبلی را از کالاهای قبلی جدا و به کالاهای جدیدی که 
وارد می کنند درج کنند. همچنین با اتصال شناســه به صندوق مکانیزه وضعیت فروش و موجودی 
مشخص و قابل کنترل است. اما به طور کلی شناسه گام اول است و در مرحله بعد برخورد در سطح 

عرضه و رهگیری کالا در مراحل قبل است.
افتخاری با بیان اینکه به دلیل گران تمام شــدن کالای داخلی بستر قاچاق فراهم است، گفت: اگر 
برخورد جدی نشود قاچاق سطح بازار را فرا می گیرد. البته این طرح برخورد با برندهای قاچاق است 
نه کل قاچاق.به گزارش صبح امروز، از ابتدای دی ماه ســال 13۹۷، نیز قرار بود که ســتاد با تمام 
فروشــندگان برندهای بدون مجوز رسمی پوشــاک، برخورد کند که این طرح بعد از مدتی متوقف 
شد. به طوری که تابستان سال 13۹8، اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران اعام کرد 
که برخوردها با فروشــندگان کالای قاچاق در ســال جاری به صورت جدی انجام نشده و عده ای 
بدون ثبت برند، کسب نمایندگی و مجوز واردات؛ دوباره شروع به فروش پوشاک وارداتی کرده اند.
گفتنی اســت که براســاس آیین نامه اجرایی ماده 13 قانون مبارزه با قاچاق کالا که مصوبه هیات 
وزیران است، درج شناسه کالا برای تمام کالاهای موجود در بازارها و انبارهای کشور الزامی است.

 

خبر

عضو اتاق بازرگانی تهران بررسی می کند؛

نحوه اجرایی شدن طرح مالیات بر عایدی سرمایه
کارشناسان حوزه اقتصاد بر این باور هستند 
کــه التهابات و نوســانات اخیــر بازارهای 
ارز، سکه و مســکن به دلیل حجم بالای 
نقدینگــی و عــدم کنتــرل آن از ســوی 
از طرفی  مسئولان بوده اســت. همچنین 
دیگر آســیب هایی نظیر شــکاف طبقاتی، 
رکود اقتصادی و عدم رونق تولید در اقتصاد 
ایران بــه همان دلیل بالا رفتن غیرمنطقی 
حجــم نقدینگی، در چند ســال اخیر در به 
وجود آمدن پدیده ای به نام ســرمایه های 

سرگردان نقش به سزایی داشته است.
به همین جهت اخیرا طرح مالیات بر عایدی 
ســرمایه در کمیســیون اقتصادی مجلس 
شورای اسامی مطرح شــد تا نمایندگان 
مجلس  پژوهش های  مرکز  مرکزی،  بانک 
شورای اسامی، اتاق اصناف، اتاق تعاون،  
وزارت راه و شهرســازی و کلیه مسئولین 
مرتبط نظرات کارشناســی خود را در جهت 
اجرایی شــدن این طرح بیان کنند و عما 

از این ســرمایه ســرگردان در جهت رشد 
اقتصادی کشور استفاده کنند.

مالیات بر عایدی سرمایه، شبیه به 
تجربه کشورهای توسعه یافته است

در ایــن خصوص عضو هیئــت نمایندگان 
اتاق بازرگانی تهران می گوید، طرح مالیات 
بر عایدی سرمایه که پیگیری آن آغاز شده، 
می تواند مسیری شبیه به تجربه کشورهای 

توسعه یافته را طی کند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، عباس آرگون اظهار کرد: کلیات 
طرح مالیات بر عایدی ســرمایه از ســوی 
مجلس تصویب شــده و در حــال حاضر 
کمیسیون اقتصادی کار بر روی جزئیات آن 
را ادامه می دهد. این نوع مالیات در بسیاری 
از کشــورهای توسعه یافته اجرایی می شود 
و در ایــران نیز پیگیری برای اجرایش آغاز 

شده است.
وی با بیان اینکه در بســیاری از کشــورها 

این نــوع مالیات با هدف محــدود کردن 
فعالیت هــای غیر مولد اجرایی می شــود، 
بیــان کرد: یکــی از اصلی ترین معضاتی 
که اقتصاد ایران در سال های گذشته با آن 
مواجه بوده، فعالیت های سوداگرانه است و 
این مالیات می تواند مســیر این سودجویی 

را محدود کند.
نحوه اجرای طرح مالیات بر عایدی 

سرمایه
عضو اتــاق بازرگانی تهــران درباره نحوه 
اجرای این نوع از مالیات توضیح داد: اماک 
با انواع کاربری و کاربــرد و حق واگذاری 
محل، مســکوک طا، شمش طا، طای 
آب شده، زیورآلات از جنس طا و پاتین و 
جواهرآلات، انواع ارز خارجی و انواع وسیله 
نقلیه موتوری زمینــی از جمله دارایی های 
مشمول این طرح هستند. طبق این قانون 
در صورتــی که فرد از خرید و فروش طا، 
ارز، مسکن و خودرو سود کند باید بخشی از 

آن را به عنوان مالیات پرداخت کند. هرچه 
سود ناشی از رشــد قیمت ها در بازه زمانی 
کوتاه مدت تری اتفاق افتاده باشــد، نرخ آن 

بالاتر خواهد رفت.
او در ادامه با اشــاره به هــدف نمایندگان 
مجلس از تصویب قانون مالیات بر عایدی 
سرمایه، کاهش میزان سود سرمایه گذاری 
در بازارهــای غیرمولد و کم کردن جذابیت 
این بازارهــا، حمایت از تولیــد و افزایش 
انگیــزه ســرمایه گذاری در بازارهای مولد 
و رونق بخشــی به تولیــد از طریق هدایت 
ســرمایه ها، کاهــش نوســانات بازارهای 
خــودرو، مســکن، طــا و ارز، کاهــش 
ســفته بازی و واســطه گری و جلوگیری از 
افزایش قیمت ناگهانــی در بازارها را جزو 

دیگر اهداف این طرح برشمرد.
لزوم اخذ مالیات از خالص درآمد

آرگون در بخش دیگری از ســخنان خود 
بــه برخی نکات قابل تامــل در این طرح 

از منظــر تــورم، ضرورت وجــود قوانین 
جامع و شــفاف، خروج سرمایه، کند شدن 
نقدشــوندگی دارایی ها، ضــرورت اجرای 
همزمــان در تمام بازارهــا و فراهم بودن 
زیرســاخت ها پرداخت و گفت: در کشــور 
مــا به دلیل تــورم بالا، آنچه بــه عنوان 
تفاوت قیمــت خرید و فروش مشــاهده 
 می شود، عایدی ســرمایه نیست بلکه به 
طور مشــخص منعکس کننده تورم است. 
بنابراین، در کشوری مانند ایران که میزان 
تورم بالاســت، مالیات بر عایدی سرمایه 
باید با کســر تورم اجرا شــود و مالیات از 
خالص درآمد اخذ شود. دریافت این مالیات 
بدون کســر تورم ناعادلانه است. به بیان 
ساده تر، در شــرایطی که برای مثال نرخ 
تورم ۴0 درصد اســت و قیمت دارایی ۲0 
درصد رشــد کرده، اگر صاحب آن دارایی، 
نه تنها ســود نکــرده بلکــه ارزش واقعی 

سرمایه اش کاهش هم پیدا کرده است.
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 کشف 40 هزار قلم داروی غیر مجاز، تقلبی و 
تاریخ گذشته در مشهد 

رئیس پلیس امنیت عمومی اســتان از کشــف ۴0 هزار قلم انواع داروهای غیر مجاز، تقلبی و 
تاریخ گذشته در مشهد خبر داد. 

سرهنگ امید نودهی در تشریح این خبر گفت: تیم های پلیس امنیت عمومی فرماندهی انتظامی 
استان در اقدامی اطاعاتی به سرنخ هایی از نگهداری مقادیری دارو در یک انبار دست یافتند.

وی افزود: پلیس در این عملیات ضربتی پس از هماهنگی با مقام قضایی در بازرســی از محل 
۴0 هزار قلم انواع داروهاي غیر مجاز، تقلبي و تاریخ گذشــته کشــف و جمع آوري و این اقام 

تحویل دانشگاه علوم پزشکي شد.
رئیس پلیس امنیت عمومی فرماندهی انتظامی خراســان رضوی با اشاره به این که دو دستگاه 
مرتبط با امور درمانی نیز در محل کشف شده خاطرنشان کرد: برابر اظهار نظر اولیه کارشناسان، 
ارزش ریالی داروهای کشــف شــده قریب ۴ میلیارد ریال برآورد شده است و تحقیقات در این 

باره ادامه دارد.
 

تعقیب وگریز ۲ سرشاخه پرونده 
گوشی قاپی های سریالی 

فرمانده انتظامی مشهد از عملیات ضربتی پلیس امنیت عمومی این شهرستان برای دستگیری 
دو عامل اصلی پرونده گوشی قاپی های ســریالی خبر داد که با تیراندازی ماموران قانون زمین 

گیر شدند. 
پایگاه خبری پلیس نوشــت: حســین دهقان پور در تشــریح این عملیــات ضربتی که در بلوار 
طبرســی مشهد به نتیجه رســید، اظهار کرد: در پی گزارش چند فقره زورگیری و گوشی قاپی 
در مشــهد و اعام شکایت مالباختگان، دســتورات لازم برای بررسی سریع موضوع صادر شد. 
ماموران انتظامی بافاصله وارد عمل شــدند و در گام اول بررسی و پیگیری موضوع دو عامل 

گوشی قاپی های سریالی و یک مالخر اموال مسروقه را شناسایی و دستگیر کردند.
فرمانده انتظامی مشــهد ادامه داد: بررسی ســرنخ هایی که در تحقیق از مالخر پرونده به دست 
آمد حاکی از آن بود که این فرد بیش از ده ها دســتگاه گوشی تلفن همراه سرقتی را به کشور 
همسایه ارسال کرده و آخرین محموله ارسالی نیز ۹0 دستگاه گوشی تلفن همراه مسروقه بوده 
کــه ۲3۷ میلیون تومان به حســاب بانکی این فرد که دارای چندین حســاب بانکی بود واریز 

شده است.
به گفته وی، تحقیقات بعدی پلیس به یک تبعه خارجی غیرمجاز رسید که یکی از سرشاخه های 
این باند بود و تیم های پلیس امنیت عمومی شهرســتان مشهد با ردزنی های گسترده دریافتند 
این متهم و یکی از همدستانش از ساعت ۶ بامداد تا 10 صبح مرتکب گوشی قاپی و زورگیری 
می شوند. با کسب این اطاعات، ماموران انتظامی به تعقیب سایه به سایه این متهمان پرداختند.
این مقام انتظامی با بیان اینکه »پلیس با کنترل و مراقبت های پوششی، لحظه ای که دو متهم 
قصد داشــتند برای سرقت با خودروی خود حرکت کنند وارد عمل شد« افزود: اما متهم اصلی 
پرونده با یک قبضه قمه  بزرگی که در دست داشت ضربه ای به دست یکی از ماموران انتظامی 

زده و در حالی که عربده می کشید ازصحنه گریخت.
دهقان پــور گفت: تیم های پلیس امنیت عمومی فرماندهی انتظامی مشــهد با این احتمال که 
متهــم به منظور یافتن راهی برای فرار از چنگ قانون اقدام به گروگانگیری و یا ورود به داخل 
اتوبوس شــرکت واحد کند پس از دستور ایست و با استفاده از قانون بکارگیری ساح اقدام به 
تیراندازی هوایی و ســپس شلیک گلوله به ســمت او کرده و متهم از ناحیه پا به ضرب گلوله 

زخمی و زمین گیر شد.
فرمانده انتظامی مشهد گفت: با دستگیری این متهم و همدست او ، تحقیقات پلیس با دستورات 
تخصصی مقام قضایی وارد مرحله جدیدی برای کشف دیگر ابعاد مبهم این پرونده شده است. 
خوشبختانه افســر مجروح این عملیات به مرکز درمانی انتقال یافت و بافاصله تحت مراقبت 

قرار گرفت و حال او مساعد است.

روزهای پایانی صفر به مشهد سفر نکنید
معاون هماهنگی و مدیریت اموز زائران اســتانداری خراســان رضوی گفت: بر اســاس اظهار 
نظرهای کارشناســان حوزه بهداشت مبنی بر احتمال وقوع پیک جدید کرونا از اواخر مهر ماه، 
تاکید داریم که مردم به مصوبات ستاد کرونا عمل کنند تا مراسم  دهه پایانی صفر باعث شیوع 

بیماری و بروز پیک جدید در کشور و استان نشود.
ایسنا نوشت: صادق براتی در خصوص برگزاری نشستی برای هماهنگی و هم افزایی دستگاه های 
اجرایی برای برپایی مراسم دهه آخر صفر در مشهد اظهار کرد: همه ساله برای دهه پایانی صفر 
جلســات متعددی داریم. از آنجا که محور اصلی برنامه های پایانی صفر با آستان قدس رضوی 
است که روز گذشــته با حضور نمایندگان دستگاه های اجرایی و قائم مقام تولیت آستان قدس 

جلسه ای تشکیل و بر اساس مصوبات ستاد ملی و استانی کرونا برنامه ریزی هایی انجام شد.
وی افزود: در جلســه دیگری نیز کمیته های چهارده گانه ســتاد خدمات سفر برنامه های خود را 
ارائه خواهند داد. امیدوارم با رعایت کامل پروتکل های بهداشــتی مشــابه سال گذشته مراسم 

پایانی دهه صفر را بدون اینکه در شیوع بیماری نقشی داشته باشیم، برگزار کنیم.
براتی خاطرنشــان کرد: یکی از سیاست های اصلی ما در سنوات گذشته و پیش از کرونا ارتقاء 
فرهنگ مذهبی بود که در ســال های ۹۷ و ۹8 نیز اقدامات خوبی در ســطح شــهر و خراسان 
رضــوی صورت گرفت. مجاورین امام رضا)ع( توفیق داشــتند در منــازل و محل های خود از 
زائران میزبانی و پذیرایی کنند، اما با توجه با شیوع بیماری این سیاست را از سال گذشته دنبال 
نمی کنیم تا در شــرایط کرونایی این امر باعث شــیوع بیماری نشود. در نتیجه پس از ریشه کن 
شدن کرونا، این بحث یکی از اصلی ترین سیاست های زیارت است تا فرهنگ میزبانی را ارتقاء 

دهیم.
وی ضمن توصیه به هم وطنان برای عدم ســفر به مشهد در ایام پایانی دهه صفر عنوان کرد: 
خوشبختانه هیات های مذهبی و امکان متبرکه به ویژه آستان قدس رضوی از ابتداء شیوع کرونا 
کارنامه قابل قبولی در رعایت دســتورالعمل های بهداشتی و مصوبات ستاد ملی و استانی کرونا 
دارند. بر اســاس اظهار نظرهای کارشناســان حوزه بهداشت مبنی بر احتمال وقوع پیک جدید 
کرونا از اواخر مهر ماه، تاکید داریم که مردم برابر مصوبات ستاد کرونا عمل کنند تا این مراسم  

باعث شیوع بیماری و بروز پیک جدید در کشور و استان نشود.

 دستگیری متهمان خرید و فروش ۲5 نوزاد
 در مشهد

معاون دادســتان مشهد گفت: ۶ فرد متهم در جریان رسیدگی به پرونده خریدوفروش کودکان 
در مشــهد بازداشت شده اند اما متهم اصلی پرونده کودک ربایی و خریدوفروش کودکان فراری 
است.تســنیم نوشت: حسن زرقانی با بیان اینکه »نهم شهریورماه جاری پیرو گزارش یک فقره 
آدم ربایی به کانتری معراج مشــهد مبنی بر تاش یک زن برای ربودن دختری ۶ ســاله در 
حیاط منزل مســکونی آنان در بلوار توس، موضوع در دستور کار فوری پلیس قرار گرفت و در 
راستای آن ۶ متهم پرونده دستگیر شدند« اظهار کرد: در راستای پرونده خرید و فروش کودکان 
در مشــهد تاکنون ۶ متهم بازداشت شــده اند، این متهمان در بازجویی ها به خرید و فروش ۲5 

نوزاد اعتراف کرده اند.
معاون دادستان مشهد تصریح کرد: در بازجویی از متهمان مشخص شد آن ها کودکان و نوزادان 
را به زنی به نام نسرین تحویل می دادند و در زمان حاضر نسرین به عنوان متهم ردیف اول پرونده 

کودک ربایی متواری است.
وی بــا بیان ایــن مطلب که »متهمان اعتــراف کرده اند ۲5 کــودک را از خانواده های دارای 
اعتیــاد خریداری کردند و برای فروش به متهم اصلی پرونده )نســرین( تحویل دادند« گفت: 
در اعترافات متهمان، مشــخص شــد که عاوه بر کودکان خرید و فروش شده، سه کودک را 

نیز ربوده اند.

خبر

آخرین وضعیت پرونده قضایی مهشاد و ریحانه
بـا وجـود گذشـت حـدود یـک مـاه از صـدور 
واژگونـی  پرونـده  دربـاره  کارشناسـی  نظریـه 
اتوبـوس خبرنـگاران محیـط زیسـت کـه بـه 
یاسـینی  ریحانـه  و  کریمـی  مهشـاد  فـوت 
اولیـای دم ضمـن  از وکای  انجامیـد، یکـی 
انتقـاد از عـدم ابـاغ نظریـه بـه آنـان گفـت: 
بـر اسـاس ایـن نظریـه، راننـده مقصـر صـد 
در صـدی اعـام شـده ایـن در حالیسـت کـه 
مسـتنداتی در زمینه قصور مسـوولان از ابتدای 

امـر وجـود داشـته و دارد.
ایسـنا نوشـت: پرتـو برهانپـور بـا بیـان اینکـه 
»در تیرمـاه بـه وکالـت از اولیـای دم هـر دو 
خبرنـگار عزیـز، شـکواییه و وکالت نامـه را در 
شـعبه 3 بازپرسی دادسـرای ناحیه ۲3 تهران - 
کـه ویـژه نیابت قضایی اسـت - ثبـت کردیم، 
امـا اخیـرا متوجـه شـدیم کـه در یـک نظـر 
کارشناسـی بـه تاریخ 5 شـهریورماه بر اسـاس 
تصمیـم یـک هیـات سـه نفـره از کارشناسـان 
وزارت دادگسـتری در زمینـه تصادفـات و امور 
وسـایل نقلیـه موتوری زمینـی« راننـده مقصر 
صدرصـد حادثـه واژگونـی اتوبـوس خبرنگاران 
اعـام شـده اسـت« اظهـار کـرد: ایـن نظـر 
کارشناسـی که در فضای مجازی منتشـر شـده 
اسـت، نـه بـه ما و نـه به اولیـای دم متاسـفانه 

اباغ نشـده اسـت. 

بـه گفتـه وی، مـا بـرای نشـان دادن حسـن 
رونـد  کـردن  طـی  درخواسـت  و  خـود  نیـت 
قانونـی، دوبـاره در 13 شـهریورماه لایحـه ای 
را مسـتقیما بـه بازپرسـی دادسـرای عمومـی 
تاکیـد  و  ارسـال  نقـده  انقـاب شهرسـتان  و 
کردیـم مـا وکای رسـمی این پرونده هسـتیم 
و بایـد نظـر کارشناسـی را بـه مـا ابـاغ کنند 
تـا بتوانیـم نسـبت بـه آن اعتـراض کنیـم امـا 
تاکنـون نظریـه به ما اباغ نشـده اسـت. واقعا 

نمـی دانیـم علـت ایـن کار چیسـت؟
طرفیـن  از  کـرد:  تصریـح  دم  اولیـای  وکیـل 
پرونـده بـرای صـدور هـر نظریـه کارشناسـی 
باید دعوت شـود، امـا این نظریه بـدون دعوت 
و  و وکیـل خبرنـگاران  اولیـای دم  از وکای 
خـود خبرنـگاران مجـروح و اسـتماع اظهـارات 
همگـی مـا اعام شـده و عدم دعـوت از وکا 
هیـات  تخلـف  شـده  مجـروح  خبرنـگاران  و 

کارشناسـی نیـز محسـوب می شـود.
وی بـا اشـاره بـه بعضـی از مسـتندات قصـور 
واژگونـی  بـه  منجـر  کـه  دسـتگاه ها  برخـی 
اتوبـوس خبرنـگاران شـد، گفـت: از اول راننده 
اعـام کـرد و مـا هـم می دانیـم کـه اتوبـوس 
بـه شـرکت پیمانـکار ایـاب و ذهـاب کارخانـه 
سـیمان ارومیـه تعلـق داشـت، فاقـد صـورت 
شـرکت  هیـچ  نظـر  زیـر  و  بـود  وضعیـت 

مسـافربری قـرار نداشـت و تـردد آن غیرمجاز 
. د بو

برهانپـور در پایـان اظهارکـرد: طبـق مقـررات 
هـر گونـه جابجایـی مسـافر مسـتلزم رعایـت 
جـاده  اسـت.  جـاده ای  حمل ونقـل  قوانیـن 
نـوع  از  خبرنـگاران  اتوبـوس  تـردد  محـل 
بـر اسـاس  بـوده اسـت.  درجـه دو روسـتایی 

گفته هـای خبرنـگاران مبنـی بـر وجـود پیچ ها 
و شـیب های تنـد در جـاده درجه دو روسـتایی 
می شـد  اسـتفاده  اتوبوسـی  چنیـن  از  نبایـد 
ضمـن اینکـه پیش از ایـن اعـام کرده ایم که 
بـر اسـاس پیامک هـای موجـود و بلیت هـای 
تهیـه شـده، این تور مطبوعاتی از سـوی سـتاد 

احیـای دریاچـه ارومیـه برگـزار شـده اسـت.

وی افـزود: بنابرایـن صرفـا راننـده نمی توانـد 
کـه  اینجاسـت  اصـل  سـوال  باشـد.  مقصـر 
چـرا همـه ایـن مسـتندات کنار گذاشـته شـده 
اسـت و راننـده را مقصـر صـد در صـد اعـام 
کرده انـد. کارشناسـان چطـور توانسـته اند نقش 
برگـزار کنندگان ایـن تور مطبوعاتـی در زمینه 
انتخـاب اتوبـوس و جـاده را نادیـده بگیرنـد؟!

اما و اگرهای کارشناسان درباره تزریق واکسن به نوجوانان؛

آیا واکسیناسیون نوجوانان عوارضی به همراه دارد؟ 
با افزایش سرعت واکسیناسیون حالا تزریق 
واکســن کرونا به گروه ســنی زیر 18 سال 
رسیده تا شاید بعد از دو سال مدارس بتوانند 
میزبان دانش آموزان باشند؛ دانش آموزانی که 
قرار است با تزریق واکســن های سینوفارم، 
خودشــان را برای شــروع آموزش حضوری 
آماده کنند، شروعی که شاید به اواسط فصل 

پاییز موکول شود.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از 
خبرآناین، اگرچه شیوع ویروس کرونا سبب 
شد بسیاری از مراکز از جمله مراکز آموزشی 
مانند مدارس و دانشــگاه ها تعطیل شود، اما 
آموزش در بســتر فضای مجــازی همچنان 
ادامه پیدا کرد. آموزشی که جدا از کم و کیف 
آن توانســت لنگان لنگان خودش را به امید 
بازگشایی مدارس تا امروز جلو بکشد و حالا 
زمزمه هایی از شروع مجدد آموزش حضوری 

شنیده می شود. 
این که دقیقــاً چه زمانی مدارس بعد از حدود 
دو ســال یک بــار دیگر می تواننــد میزبان 
دانش آموزان باشند همچنان مشخص نیست، 
اطاعیه ای  در  آموزش وپــرورش  طوری که 
توفیق در بازگشــایی مــدارس را به »جلب 
مشــارکت حداکثری خانواده هــا و معلمان« 

منوط کرده است.
بــا این وجود گاهی آبــان و گاهی آذر موعد 
بازگشایی مدارس معرفی می شود، اما آن چه 
مشخص اســت آغاز واکسیناسیون نوجوانان 
زیر 18ســال برای تحقق این خواسته است؛ 
طوری که چند روز قبل وزیر بهداشت از آغاز 
واکسیناســیون برای دانش آموزان 1۲ تا 18 
ســال خبر داد. حالا آن طورکه روابط عمومی 
وزارت بهداشــت اعام کرده متولدین مهرِ 
ســال های 138۲ و 1383 می تواننــد برای 
ثبت نام وارد سامانه نوبت دهی واکسیناسیون 
شوند تا مراحل اولیه را برای دریافت واکسن 

طی کنند.
ضرورت تزریق واکسن به زیر 1۸ساله ها

البته ایران تنها کشوری نیست که وارد مرحله 
واکسیناسیون گروه ســنی زیر 18سال شده 
است. به گزارش رسانه ها ماه مه )اردیبهشت( 
آژانس دارویی اروپا تزریق واکســن فایزر را 
برای کــودکان 1۲ تا 15 ســال تایید کرد. 
همچنیــن در همــان ماه ایــالات متحده و 
کانادا مقررات تزریق واکســن فایزر به گروه 
سنی 1۲ســال به بالا را تصویب کردند. در 
عربستان سعودی  منطقه  میان کشــورهای 

در مردادماه گذشــته از واکسیناسیون 1۲ تا 
با واکســن های فایزر-بیونتک خبر  18سال 
داد. وزارت بهداشت قطر هم اردیبهشت سال 
جاری اعــام کرد کودکان و نوجوانان 1۲ تا 
15 سال را با واکسن فایزر برای شروع سال 
تحصیلی جدید واکسینه می کند. همچنین در 
میان کشورهای منطقه بحرین و امارات برای 
از واکسن  افراد زیر 18سال  واکسیناســیون 
سینوفارم اســتفاده کردند تا بتوانند با نگرانی 

کمتر اقدام به بازگشایی مدارس کنند.
همان طورکه دیده می شــود کشورها یک به 
یک وارد فاز واکسیناسیون گروه سنی زیر 18 
سال می شــوند، حالا با وجود این که مطالعه 
رفتاری ویروس کرونا نشان داده در رده سنی 
زیر 18سال چندان بیماری زا و کشنده نبوده 
است، چرا واکسیناســیون این گروه اهمیت 
دارد. دراین باره حسین کیوانی، استاد ویروس 
شناس دانشگاه علوم پزشــکی ایران گفت: 
»اگر افراد زیر 18سال، بچه هایی که ممکن 
اســت در مدارس آلوده شوند پدران، مادران، 
پدربزرگان و مادربــزرگانِ آن ها به طورکامل 
واکسینه شده  باشــند باتوجه به عوارض کم 
بیماری در این گروه ســنی )زیر18ســال(، 
ضرورتی به واکسیناســیون نیســت، اما اگر 
مــا بخواهیم احتیاط کنیم که ایمنی بیشــتر 
شــود و از جهش های انجام شــده ویروس 
جلوگیری کنیم بهتر است این گروه سنی هم 

با واکسن های خاصی واکسینه شوند.«
در ایران چه واکسنی به نوجوانان تزریق 

می شود؟
آن طورکه مشخص است تا حالا واکسن های 
فایزر، مدرنا و ســینوفارم برای واکسیناسیون 
زیر 18 ســال در کشورهای مختلف استفاده 
شده اســت. در ایران وزارت بهداشت اعام 
کرده قرار اســت برای واکسیناســیون این 
گروه سنی از واکسن های سینوفارم و پاستور 
اســتفاده کند. دراین باره محمدرضا شانه ساز، 
رئیس ســازمان غذا و دارو با حضور در یک 
برنامه تلویزیون اعام کرد: »واکسن پاستور 
می تواند برای ســنین نوجوانی استفاده شود؛ 
واکســن ســینوفارم چینی مجوز  همچنین 
مصرف برای ســنین زیر 18 ســال را گرفته 
اســت. این دو واکسن در سبد واکسیناسیون 
ما نیز وجود دارد و طبق برنامه و اولویت بندی 
اعام شده از سوی معاونت بهداشتی وزارت 
بهداشــت این واکســن ها بــرای نوجوانان 

استفاده خواهد شد.«

همچنین بهــرام عین اللهی وزیر بهداشــت 
هم دو روز قبــل دراین باره گفته بود: »برای 
بازگشــایی مدارس لازم است که هر دو دُز 
واکسن تزریق شود و توصیه ما این است که 
از یکشنبه )۲8شــهریور( دانش آموزان 1۲ تا 
18 سال به مراکز واکسیناسیون مراجعه کنند. 
واکسنی که مطالعه شده و به تایید رسیده در 
حال حاضر واکسن سینوفارم است که به این 

رده سنی تزریق می شود.«
دکتــر علیرضــا ناجی، عضــو کمیته علمی 
کشــوری مقابله با کووید1۹ نیز در گفت وگو 
با ایسنا اعام کرده بود:»باتوجه به اطاعاتی 
کــه از مقالــه مربوط بــه ســینوفارم چاپ 
شــده، عوارض همان عوارضی است که در 
بزرگســالان هم دیده می شود. مانند سردرد، 
تب، بدن درد، درد محــل تزریق و ... چیزی 

بیش از آن نیســت و فاصله بین دز اول و دز 
دوم در کودکان هم مانند بزرگسالان است و 
۲1 تا ۲8 روز است. درباره پاستور هم همین 
فاصلــه ۲8 روزه اســت و طبــق گزارش ها 
عوارض هم همان عوارض معمولی اســت. 
البتــه مطمئنا ایران اگر قبــول کرده که این 
واکســن را در کودکان اســتفاده کند، قطعا 
گزارش مفصل را از کوبا دریافت کرده است. 
در عیــن حال در ایران هم امکان پایش این 

موارد را داریم.«
واکســن  درخصوص  کیوانی  درهمین بــاره 
مناســب برای گروهی ســنی زیر 18ســال 
عنوان کرد: »در واکســن هایی که براساس 
روش mRNA هســتند علیرغم این وسعتی 
که دارند در همه جای دنیا استفاده می شوند 
واقعــاً هنوز عــوارض طولانی مــدت آن را 
نمی دانیم، لــذا به همین دلیل بود که فایزر و 
مدرنا در ابتدا اجازه تزریق زیر 1۶ســاله ها را 
نداشتند. بنابراین به دلیل عدم اطاعات کافی 
درباره عوارض واکســن ها در این گروه سنی 
و عدم وجود ضرورت برای تزریق واکسن به 
آن ها این گروه ها در اولویت تزریق واکســن 

قرار نداشتند.
وی افزود: بعداً هم در مقالاتی گفته شد فایزر 
و مخصوصاً مدرنا ســبب تورم عضله قلب در 
جوان ها خواهد شــد. به همین دلیل بسته به 
این که چه نوع واکسنی می خواهیم برای این 
گروه سنی استفاده کنیم مسئولین بهداشتی 
بایســتی تصمیم بگیرند که عوارض واکسن 
برای این گروه که نیروی جوان، دانشــمند 
و فعال جامعه را در آینده تشــکیل می دهند 
کمترین عوارض را داشــته باشــد حتی اگر 
ایمنی آن کمتر باشــد. به نظرم آن واکســن 
مناسب می تواند واکسن هایی از نوع ویروس 
کشته شده باشد، که در ایران واکسن برکت 

و سینوفارم از این گروه هستند.«
کیوانی ادامه داد: »بهتر است این واکسن را 
)ســینوفارم( روی افراد زیر 18سال در ایران 
هم تســت کنند تا عوارض آن مطالعه شود، 
اما به نظر من عوارضی نخواهد داشت؛ چراکه 
واکســنی از نوع ویروس کشته شده است و 
واکســن با ویروس کشته کمترین عارضه را 

در این افراد دارد.«
اما و اگر درباره تزریق سینوفارم به 

کودکان
آن طورکه مشخص است ســه کشور چین، 
امــارات و بحرین جزو آن هایی هســتند که 

واکسینه گروه سنی زیر 18سال را با واکسن 
سینوفارم شــروع کرده اند و ایران قرار است 
به جمع آن ها اضافه شود. با این وجود برخی 
کارشناســان معتقدند گرفتن چنین تصمیمی 

نیاز به انجام مطالعات بیشتری دارد.
حمید ســوری، اپیدمیولوژیســت با اشــاره 
به همین مســئله بیان کــرد: »به نظرم کمی 
ابهــام وجــود دارد، این که چرا بــرای این 
واکســن چنین تصمیمی گرفته شد خیلی ها 
را شــگفت زده کرد. باید پرسید مبانی علمی 
چنین تصمیمی چه بوده اســت، تصمیمات 
این چنینــی نیــاز بــه پیشــینه وتحقیقات 
علمــی دارد. یک مقاله ای درباره ســینوفارم 
درخصوص این که این واکسن می تواند برای 
کودکان تزریق شود چاپ شده است. مطالعه 
این مقاله در ســال ۲0۲0 انجام گرفته یعنی 
تابســتان پارسال که هنوز هیچ واکسنی وارد 
بازار نشــده بود، حالا چه شــده که چینی ها 
همان زمان درباره کودکان کار کردند و مقاله 
را چاپ کردند کمی جای سوال دارد. بنابراین 
فضا کمی مبهم اســت و به خوبی نمی شــود 

قضاوت کرد.«
وی با بیان این که »واکسن هایی که اتحادیه 
اروپا برای واکسینه کردن نوجوانان و کودکان 
استفاده کردند در پلتفرم و سبد واکسیناسیون 
کشور ما نیست« ادامه داد: »من نه می گویم 
شروع واکسیناســیون نوجوانان با سینوفارم 
زود است و نه می گویم دیر است، سخنم این 
است که مطالعات پیشین که برای رد و تایید 
این قضیه هست خیلی آدم را برای قضاوت 
متقاعد نمی کند، بنابراین نه می شود رد کرد 
و نه تایید کــرد. وقتی مقاله را نگاه می کنم 
می بینم این مقالــه و مطالعه ای که چینی ها 
]برای ســینوفارم[ روی کودکان انجام دادند 
مرداد 13۹۹ انجام شــده است، طبیعتاً چنین 
مطالعه ای قبل از این که واکســن چرخه پیدا 
کند بوده و چینی ها چطور چنین کاری انجام 
دادند؟ من قضاوتی نمی توانم داشــته باشم 
فقط مســتندات زیادی برای تایید یا رد این 
تصمیم ندیدم، تنها مقاله ای که دیدم همان 
مقاله ای است که اخیراً چاپ شده و برای من 
سوال است چرا قبل از این که واکسن اجازه 
اســتفاده برای بزرگسالان پیدا کند در مرداد 
سال گذشــته مطالعه اســتفاده این واکسن 
برای نوجوانان انجام شــده و دلیل این کار 
چه بوده است، این مسئله کمی شک برانگیز 

است.«

سوری: من نه می گویم 

شروع واکسیناسیون نوجوانان 

با سینوفارم زود است و نه 

می گویم دیر است، سخنم این 

است که مطالعات پیشین که 

برای رد و تایید این قضیه 

هست خیلی آدم را برای 

قضاوت متقاعد نمی کند، 

بنابراین نه می شود رد کرد 

و نه تایید کرد. وقتی مقاله 

را نگاه می کنم می بینم این 

مقاله و مطالعه ای که چینی ها 

]برای سینوفارم[ روی 

کودکان انجام دادند مرداد 

۱3۹۹ انجام شده است، 

طبیعتاً چنین مطالعه ای قبل 

از این که واکسن چرخه پیدا 

کند بوده و چینی ها چطور 

چنین کاری انجام دادند؟
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تسهیلات مسکن به هنرمندان صنایع دستی 
اعطا می شود

مدیرکل دفتر حمایت از تولید معاونت صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی، از اعطای تسهیات مسکن به هنرمندان صنایع دستی در سال جاری خبر داد.

بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، فرهاد فاح پور با اشــاره به برنامه های 
حمایتی این وزارتخانه برای هنرمندان صنایع دســتی، گفت: »بر اساس ماده۷ قانون حمایت از 
هنرمندان، اســتادکاران و فعالان صنایع دستی مصوب 13۹۶ مبنی بر اعطای تسهیات مسکن 
به هنرمندان و صنعتگران صنایع دســتی، بانک مرکزی مکلف شده بخشی از تسهیات مسکن 

بانک های عامل خود را به این صنعتگران اختصاص دهد.«
مدیر کل دفتر حمایت از تولید معاونت صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دســتی، اضافه کرد:» خوشــبختانه با پیگیری های وزرات میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 

دستی، موفق به دریافت ۲000 سهمیه تسهیات مسکن در سال 1۴00 شدیم.«
فاح ادامه داد: »بر اساس دستور بانک مرکزی به بانک مسکن مقرر شد سقف تسهیات خرید 
مســکن در شهر تهران ۶00میلیون ریال، در شهرهای بالای ۲00هزار نفر جمعیت 500میلیون 

ریال و در سایر مناطق شهری ۴00میلیون ریال تعیین شود.«
به گفته این مسئول ضمن اینکه برای تسهیات ساخت مسکن در چهارچوب جز 10 بند»الف« 

تبصره 18قانون بودجه سال 1۴00، مبلغ ۲500میلیون ریال در نظر گرفته شده است.
مدیــر کل دفتر حمایت از تولید معاونت صنایع دســتی وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی در آخر خاطرنشــان کرد: » متقاضیان می توانند با مراجعه به ادارات کل میراث 
فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی در هر استان نســبت به دریافت معرفی نامه برای بانک 

مسکن اقدام کنند.« 

فیلم کوتاه ایرانی در جشنواره چندفرهنگی 
تورنتو

فیلم کوتاه »بو« به کارگردانی آریان رضایی به جشــنواره چندفرهنگی فیلم تورنتو در کشــور 
کانادا دعوت شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، فیلم  کوتاه »بو« به نویسندگی و کارگردانی 
آریان رضایی در ســومین حضور بیــن  المللی خود  به چهارمین جشــنواره  چند فرهنگی فیلم  

تورنتوی  کانادا راه پیدا کرد. 
فیلمنامه  فیلم »بو« با بازی فرزین محدث و با الهام از داســتان »کابوس بیداری« نوشته  قیصر 

امین پور به نگارش درآمده است .
سایر عوامل این فیلم عبارتند از بابک برزویه و محسن مهری دروی مشاوران  کارگردان، رامین 
روحانی مدیر فیلمبرداری، محمد جواد ایزدی تدوین، سیامک سقایی مدیر تولید و صدابردار، امیر 
قالیچی مدیر روابط عمومی، سینا افشار طراح گرافیک، فرهاد جاوید عکاس، ناصر ارباب دستیار 

کارگردان و برنامه ریز، ناعمه  علمی نژاد منشی صحنه.
فیلم  کوتاه »بو« پیش از این نیز در جشــنواره فیلم نوبل هند و جشنواره لیفت  آف انگلستان نیز 

به روی پرده رفته است.
جشنواره چند فرهنگی فیلم تورنتو توسط انجمن فیلم تورنتو )TFF( از ۲3 تا ۲8 سپتامبر ۲0۲1 

)1تا ۶ مهرماه( در کانادا برگزار می شود.

 کشف چند کتیبه  مهم در اطراف
 تخت جمشید

مدیر پایگاه جهانی تخت جمشید گفت: با تاش باستان شناسان کشور چند کتیبه مهم در کوه 
رحمت تخت جمشید کشف شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی پایگاه جهانی تخت جمشید ، حمید 
فدایی بیان کرد: نتایج خوانش یکی از این کتیبه ها نشان می دهد که در سال چهارم شاهنشاهی 
یزدگرد این کتیبه با هدف معرفی و به افتخار یادبود شــخص خاصی کنده شــده و کتیبه یافت 

شده در زمره کتیبه های تدفینی است.
فدایی خاطرنشان کرد: کتیبه ها در ردیف معتبرترین اسناد تاریخی طبقه بندی می شوند.

مدیر پایگاه جهانی تخت جمشید عنوان کرد: مرکز پژوهش های کتیبه شناسی در تخت جمشید 
برای خوانش کتیبه ها فعال شده است.

 

۹ اثر جدید پیکاسو به فرانسه اهدا شد
دختر »پابلو پیکاسو« ۹ اثر جدید از این نقاش معروف را به کشور فرانسه اهدا می کند.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرگزاری رویترز، برونو لومر وزیر دارایی فرانســه 
دیروز )دوشــنبه، ۲۹ شهریور( با تایید گزارش های پیشین رسانه ها اعام کرد مایا پیکاسو، دختر 
پابلو پیکاسو نقاش معروف اسپانیایی، با اهدای ۹ اثر جدید از او به این کشور موافقت کرده است.

لومر در حســاب کاربری خود در توییتر نوشت: مایه افتخار کشــور ماست که پذیرای این آثار 
هنری جدید از پیکاسو باشد. این )آثار( میراث فرهنگی ما را غنا بخشیده و تقویت خواهد کرد.

تلویزیون بی اف ام فرانســه و روزنامه فیگارو پیش تر گزارش داده بودند دختر پیکاســو تصمیم 
گرفته این ۹ اثر را به عنوان بخشی از یک قرار مالیاتی با دولت فرانسه به این کشور اهدا کند.
پابلو پیکاسو به عنوان نقاش، مجسمه ساز، طراح صحنه و متخصص چاپ دستی و از بزرگ ترین 
و تأثیرگذارترین هنرمندان ســده بیستم به حساب می آید که از پایه گذاران مکتب کوبیسم بود؛ 
هنرمندی که در تمام دوران زندگی خود دســت از جســت وجوگری و تجربه برنداشت و خالق 
اثرهای ماندگاری شــد. این هنرمند پرکار و اثرگذار سده بیستم میادی در هشتم آوریل 1۹۷3 
میادی در حالی که به اتفاق همســرش ژاکلین روک از دوســتانش برای صرف شام پذیرایی 

می کرد بر اثر حمله قلبی درگذشت.

مهلت ثبت نام در جشنواره فیلم کودک به 
پایان رسید

پایان مهلت ارسال اثر جمع کل آثار رسیده به بخش ملی و بین الملل جشنواره فیلم های کودکان 
و نوجوانان به 55۶ اثر رسید.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان، با پایان مهلت ارسال اثر 
و ثبت 118 اثر خارجی متقاضی حضور در سی و چهارمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان 

و نوجوانان، جمع کل آثار رسیده بخش ملی و بین الملل به 55۶ اثر رسید.
در بخش بین الملل این دوره جشــنواره و با پایــان مهلت ارائه اثر به این بخش، تعداد ۶۲ فیلم 
ســینمایی شامل 3۲ انیمیشن و 30 فیلم بلند سینمایی از 3۲ کشور و 5۶ فیلم کوتاه شامل ۲1 
انیمیشــن کوتاه و 35 فیلم کوتاه داستانی از ۲8 کشور ارسال شد که بر این اساس، در مجموع 

118 اثر خارجی رسیده به جشنواره سی و چهارم رسیده است.
بر اساس اعام دبیرخانه جشنواره در بخش ملی با پایان مهلت ارسال آثار این بخش )31 مرداد 
ماه ســال 1۴00(، ۴38 فیلم شــامل ۲۴8 فیلم در بخش »فیلم کوتاه داستانی«، 11۹ فیلم در 
بخش »پویانمایی کوتاه«، 30 فیلم در بخش »بلند داســتانی«، 1۴ فیلم در بخش »سینمایی«، 
1۲ عنوان در بخش »وب ســری« و 15 عنوان در بخش »کرونا-روایت« به دبیرخانه جشنواره 
رسیده بودند که با احتســاب این آثار، جمع کل آثار متقاضی شرکت در بخش ملی و بین الملل 

جشنواره سی وچهارم به 55۶ اثر رسید.
ســی و چهارمین جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان از 1۶ تا ۲1 مهر 1۴00 برابر 
با 8 تا 13 اکتبر ۲0۲1 با مشارکت سازمان سینمایی، بنیاد سینمایی فارابی و شهرداری اصفهان، 

در ۲ بخش مسابقه ایران و مسابقه بین الملل، برگزار خواهد شد.

خبر

نگاهی به سه شخصیت برجسته خاتون؛

زنده باد روشنایی!
کارگردانان زن در ایران طی سال های اخیر 
حضور پررنگ تــری در عرصه نمایش پیدا 
کرده اند و حالا این بار برای اولین بار شاهد 
پخش ســریالی جدید بــه کارگردانی یکی 
از فیلمســازان زن ایرانی در شبکه نمایش 
خانگی هســتیم . سریال خاتون جدیدترین 
اثر تینا پاکروان محصول سال 1۴00 است و 
حضور تاثیرگذار زنان در تاریخ این سرزمین 

را روایت می کند. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرآناین، اگر تا کنون موفق به تماشای 
سریال»خاتون« شده باشــید؛ حتما به سه 
شخصیت اصلی سریال )تا به این جا( توجه 
را  چالش هایی  که  کرده اید؛ شخصیت هایی 
در درام ایجاد کرده اند و ســه ضلع دیدنی، 
غیرقابل پیش بینی و جســورانه ای را برای 
مخاطب تشکیل داده اند. شایان ذکر است در 
این مجموعه بازیگران باتجربه ای همچون 
نــگار جواهریان، اشــکان خطیبی، مهران 
بابــک حمیدیان، شــبنم مقدمی  مدیری، 
و… بــه ایفای نقش پرداختــه اند. مطلب 
پیش روی شــما نظرات ایــزد مهرآفرین، 

کارشــناس و منتقد سینما در خصوص این 
سه شخصیت اثرگذار در این مجموعه است.

خاتون/ نگار جواهریان
خاتون زنی اســت که طی شرایطی مجبور 
به ازدواج با شــیرزاد شد؛ شــرایطی که در 
بین روایت ســریال جزئیاتی از آن بیان شده 
اســت. عاقه و صمیمیت در رابطه خاتون 
و شیرزاد شــکل گرفته اما هرگز خاتون به 
مفهوم عشق با شیرزاد نرسیده است؛ او مدام 
با تناقضات همسرش مواجه است؛ مردی که 
در بزنگاه های مهم نمی تواند تصمیم درستی 
بگیرد؛ نگار جواهریان از قسمت اول این گونه 
خاتون را به تصویر می کشــد؛ به رابطه سرد 
خاتون و شــیرزاد درابتدای داســتان توجه 
کنید؛ ســردی ای که نوع بــازی بخصوص 
جواهریان در شــکل گیری آن بی تاثیر نبوده 
و موفــق عمل کرده اســت؛ خاتون با توجه 
به گذشــته ای کــه دارد و فضایی که در آن 
زندگی می کند نمی تواند زنی شاد و سرزنده 
باشد؛ او تردید دارد؛ به وضعیت ایستایی که 
در آن خانه دارد و شــوهری که شاید هنوز 
او را نشــناخته یا ترجیح می دهد برای ادامه 

رابطه اش با او این گونه فکر کند. تقارن مرگ 
فرزندش با تصمیمات شیرزاد باعث می شود 
خاتون از انفعال خودخواسته خود خارج شود 
و خــود را بــه باتکلیفی و تفریط شــیرزاد 
نسپارد؛ به ســکانس های مشابه اتاق خواب 

این دو دقت کنید.
شیرزاد/ اشکان خطیبی

شیرزاد فردی مهرطلب است که از کودکی 
و نوجوانی با تناقض مواجه شده. خان زاده ای 
که پدرش به مادرش بی توجه بوده و زندگی 
رعیتی را با زنی دیگر انتخاب کرده؛ مادری 
در غیاب شوهر، پسرش همه زندگی اوست 
و سعی دارد او را کنترل کند و یک دایی که 
به خاطر عشق به یک زن آلمانی مسیرش را 
تغییر داده اســت. او حالا با ازدواج با خاتون 
چارچوب های مادر را شکسته و سعی دارد با 
عشق همســرش با این تناقضات کنار بیاد؛ 
او محتاط است و دوســت ندارد همسرش 
را از دســت دهد اما تصمیماتی که می گیرد 
و رفتاری کــه دارد هر بار خاتون را از خود 
دورتر می کند. شخصیت شــیرزاد شبیه به 
این بیت اســت »زنده باد روشــنایی؛ چراغ 

را اگــر تو روشــن کنی«؛ او رســتگاری و 
روشــنایی را در زندگی با خاتون می بیند و 
به زندگی واقعی بی اعتناست. از وطن حرف 
می زنــد و خود را وطن پرســت می داند اما 
برای بازگشت به زندگی با خاتون با بیگانه 
همکاری می کند و ســکوت و انفعال را بر 
می گزیند؛ همین عامل باعث می شــود نه 
عشقش را داشــته باشــد و نه شرفش را. 
اشکان خطیبی موفق شده تناقضات شیرزاد 
را به تصویر بکشــد؛ بازیگری که ســال ها 
حضور موفقی در عرصه تئاتر داشــته اما در 
مدیوم تصویر نادیده گرفته شده؛ لحظه های 
بازی او درست و به اندازه است؛ شیرزاد یک 
کودک سرخورده است که بدون شکل گیری 
درست شــخصیتش بزرگ شده و حالا باید 
دیگران او را هدایــت کنند. همان طور که 
خاتون در دیالوگی به او می گوید »تو حمله 

بلدی نه دفاع.«
کمیسر رجب اف/ بابک حمیدیان

حمیدیان یک شــخصیت منفی تمام عیار 
خلق کرده؛ فردی که ما را به یاد شماری از 
بدمن های سینمای جهان می اندازد. او آرام 

و مودب اســت و اکثر اوقات لبخندی میان 
صحبت هایش بر چهره دارد؛ فریاد نمی زند. 
همــان طور که از همان لحظــه ورود این 
شخصیت نشــانه هایی دیده شد؛ سه ضلعی 
شــیرزاد، خاتون و رجب اف سرانجام شکل 
گرفت؛ مثلثی کــه از دیرباز تا کنون چه در 
ادبیات و چه در سینما وجود داشته اما اینجا 
یک تقارن روایی در متن سریال وجود دارد. 
ما کشوری را در اشــغال بیگانه می بینیم و 
از طرفی یک بیگانه )وطن فروش( ســعی 
دارد خاتون را در اســارت خــود در آورد و 
شیرزاد به عنوان یک مسئول و یک حامی 
در این راه کوتاهــی می کند)البته فرهاد تا 
حدودی راه بازگشــت را برای شیرزاد ایجاد 
می کند(. این ســه ضلعی تازه شکل گرفته 
و بعید اســت سرنوشت آن به سمت کلیشه 
مرســوم و منفعل این گونه موقعیت ها ختم 
شــود از طرفی موقعیت قصه و تقارن آن با 
یک روایت وطن پرســتانه تفاوت آشکاری 
بین این موقعیــت و دیگر موقعیت ها ایجاد 
می کند.باید دید مســیر روایت چگونه پیش 

خواهد رفت.

واکنش اتحادیه تهیه کنندگان به اظهارنظر وزیر ارشاد پخش بین المللی»ابلق« به کمپانی آمریکایی رسید

توپ شبکه نمایش خانگی در زمین سازمان سینمایی

اتحادیه تهیه کنندگان ســینمای ایــران طی اطاعیه ای از 
سخنان وزیر فرهنگ و ارشــاد اسامی در صیانت از شاکله 

اصلی این وزارت خانه استقبال کرد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، متن 
کامل ایــن بیانیه که در آن از دخالت های ســازمان صدا و 
ســیما در حوزه ی وظایف وزارت فرهنگ و ارشاد انتقاد شده 
بدین شرح است: »سخنان اخیر وزیر محترم فرهنگ و ارشاد 
اسامی در خصوص صیانت از شاکله ی اصلی این وزارتخانه 
موجب دلگرمی دست اندرکاران سینمای ایران شد. همانگونه 
کــه در بیانیه ی هفت ماده ای اخیرمان تاکید کرده ایم یکی 
از اقدامات لازم که می تواند به تعالی ســینمای ایران منجر 
شــود، برگرداندن مسئولیت شبکه نمایش خانگی به سازمان 

سینمایی کشور است.
واگذاری مســئولیت شــبکه نمایش خانگی به سازمان صدا 
و ســیما و زیر مجموعه های آن، یعنی واگذاری سرنوشــت 
یکی از پر تماشاگرترین رسانه های نمایشی به رقیبی که طی 
سالهای گذشــته ثابت کرده  نمی تواند تماشاگرانش راجذب 
کند. کاهش شــدید مخاطبان تلویزیون ملی کشــورمان در 

دهه های گذشته شاهدی بر این مدعا ست.
البته اگر هدف، از بین بردن شبکه بالنده ی نمایش خانگی و 
کوچ دادن تماشاگران ایرانی به سمت شبکه های ماهواره ای 

فارسی زبان باشد، در این صورت این واگذاری، چنین ثمره ی 
تلخی خواهد داشت.

تلویزیونی که  با صرف هزینه هزاران میلیارد تومان نتوانسته  
به ساخت برنامه های در شــان مردم عزیز کشورمان اقدام 
کنــد، چگونه میتواند با ســرمایه بخش خصوصی برخوردی 

منصفانه و از سر آگاهی داشته باشد.
اتحادیه تهیه کنندگان دخالــت تلویزیون را در صدور مجوز 
به ســامانه های V.O.D و محصولات شبکه نمایش خانگی، 
قانونی نمی داند و از وزیر محترم  فرهنگ و ارشــاد اسامی 
می خواهد ازشــاکله ایــن وزارتخانه همچنــان دفاع کند و 
مطمئن باشد که ســینمای ایران حامی این اقدامات خواهد 

بود.« 

المللـی  بیـن  پخـش   »Outsider Pictures« کمپانـی
فیلـم »ابلـق« را بـه کارگردانـی نرگـس آبیـار و تهیـه 

کنندگـی محمدحسـین قاسـمی بـر عهـده گرفـت.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امروز« و بـه نقل از ایسـنا، 
کمپانـی »Outsider Pictures« یکـی از کمپانی هـای 
مطـرح تولیـد فیلـم و پخش بیـن المللـی در لس انجلس 
آمریـکا اسـت کـه در زمینه ی اکـران فیلم های داسـتانی 
در آمریـکای شـمالی و آمریـکای لاتیـن نیـز تخصـص 

دارد.
ایـن کمپانـی عـاوه بـر تمرکـز بـر روی فیلـم هـای 
غیـر  مسـتقل  فیلم هـای  بـه  اسـپانیایی  و  انگلیسـی 
انگلیسـی زبـان بـا قـدرت داسـتان گویی بـالا نیـز توجـه 
ویـژه ای دارد و بدین ترتیـب سـعی می کنـد تـا بـا در نظر 
گرفتـن خاسـتگاه فیلمسـازان مسـتقل،  مخاطبـان را بـا 

داسـتان هایی اصیـل از سراسـر جهـان آشـنا کنـد.
سـینمادار  مجموعه هـای  جـزو  کـه  کمپانـی  ایـن 
آمریکاسـت؛ سـالانه شـش تـا هشـت فیلـم را اکـران و 
تنها سـه تـا چهار فیلم بـرای پخش و فـروش بین المللی 
خریـداری می کنـد. محصولات ایـن کمپانـی از زمان راه 
انـدازی در سـال ۲005 تـا کنون در جشـنوار های مهمی 
چـون کن،  ونیـز،  برلین،  تورنتو، سن سباسـتین،  سـاندنس 

دیگـر  بین المللـی  مهـم  هـای  جشـنواره  از  بسـیاری  و 
حضور داشـته اسـت.

در  بـار  نخسـتین  بـرای  »ابلـق«  سـینمایی  فیلـم 
سـی ونهمین جشـنواره ی فیلـم فجر بـه نمایـش درآمد و 
موفـق بـه دریافت سـیمرغ بلوریـن بهترین فیلـم از نگاه 
تماشـاگران، بهتریـن بازیگـر نقـش مکمـل زن بـا بازی 
گاره عباسـی، بهتریـن چهـره پـردازی و بهتریـن جلـوه 

هـای ویـژه بصـری گردیـد.
بهـرام رادان، النـاز شاکردوسـت، هوتـن شـکیبا، مهـران 
کـرم  شـادی  معینـی،  گیتـی  عباسـی،  گاره  احمـدی، 
رودی، امیـن میـری و فاطمه کریمیـان از جمله بازیگران 

فیلـم سـینمایی »ابلق« هسـتند.

اتحادیــه تهیه کنندگان ســینمای ایران اعام 
کرد: یکی از اقدامات لازم که می تواند به تعالی 
سینمای ایران منجر شود، برگرداندن مسئولیت 
شــبکه نمایش خانگی به ســازمان سینمایی 

کشور است.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از ایرنا، محمدمهدی اســماعیلی وزیر فرهنگ 
و ارشاد اســامی در تازه ترین اظهار نظر خود 
درباره مجوزهای شبکه نمایش خانگی گفته بود 
که در سال های اخیر اختافاتی در این باره به 
وجود آمده است و ما دنبال حل آن هستیم. به 
همین دلیل ان شــاء الله به زودی در ســازمان 
صداوســیما و ارگان های دیگر جلســاتی برای 
تعیین تکلیف این مســئله برقرار می کنیم  تا از 

این موضع اختافی خارجش کنیم.
وی همچنین درباره اینکه هنوز ســازمانی که 
مــی خواهد مجوز وی او دی هــا را اعطا کند 
مشــخص نیســت؟ گفت: چرا مشخص است 
و الان سازمان ســینمایی این مسئولیت را به 
عهده دارد و برخی دیگر از دوستان برخی از این 
مجوزها را در دســت دارند که باید از این حال 

دربیاید. بحث ها روشن است و تقریبا نهادهایی 
که این موضوع را در اختیار دارند بررسی کردند 
و گزارش های کاما کارشناســی ارائه دادند و 
کار کاما آماده اســت و در اختیار شورای عالی 
فضــای مجازی قرار گرفته اســت و بزودی و 

ظرف مدت کوتاهی تعیین تکلیف خواهد شد.
حالا در پــی این اظهــار نظــر اتحادیه تهیه 
کنندگان ســینمای ایران طــی اطاعیه ای از 
ســخنان وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی در 
صیانت از شاکله اصلی این وزارت خانه استقبال 

کرده است.
ایــن اتحادیه حالا در بیانیــه ای از برگرداندن 
مســئولیت شــبکه نمایش خانگی به سازمان 

سینمایی استقبال کرده است.
در متن بیانیه اتحادیه تهیه کنندگان ســینمای 
ایران آمده اســت: ســخنان اخیر وزیر محترم 
فرهنگ و ارشاد اســامی در خصوص صیانت 
از شــاکله اصلی این وزارتخانه موجب دلگرمی 
دست اندرکاران ســینمای ایران شد. همانگونه 
کــه در بیانیــه هفت مــاده ای اخیرمان تاکید 
کرده ایــم یکی از اقدامــات لازم که می تواند 

به تعالی سینمای ایران منجر شود، برگرداندن 
مســئولیت شــبکه نمایش خانگی به سازمان 

سینمایی کشور است.
در ادامــه ایــن بیانیــه آمده اســت: واگذاری 

مسئولیت شبکه نمایش خانگی به سازمان صدا 
و سیما و زیر مجموعه های آن، یعنی واگذاری 
سرنوشــت یکی از پر تماشاگرترین رسانه های 
نمایشــی به رقیبی که طی ســال های گذشته 

ثابت کــرده نمی تواند تماشــاگرانش را جذب 
کند. کاهش شــدید مخاطبــان تلویزیون ملی 
کشــورمان در دهه های گذشته شاهدی بر این 
مدعا ســت. البته اگر هدف، از بین بردن شبکه 
بالنده ی نمایش خانگی و کوچ دادن تماشاگران 
ایرانی به سمت شبکه های ماهواره ای فارسی 
زبان باشد، در این صورت این واگذاری، چنین 

ثمره ی تلخی خواهد داشت.
در بخش پایانی این بیانیه آمده است: تلویزیونی 
کــه  با صرف هزینــه هزاران میلیــارد تومان 
نتوانســته  به ساخت برنامه های در شان مردم 
عزیز کشــورمان اقدام کند، چگونــه میتواند با 
منصفانه  برخوردی  بخش خصوصی  ســرمایه 
و از ســر آگاهی داشــته باشــد. اتحادیه تهیه 
کنندگان دخالت تلویزیــون را در صدور مجوز 
به ســامانه های V.O.D و محصولات شــبکه 
نمایش خانگــی، قانونی نمی دانــد و از وزیر 
محترم فرهنگ و ارشــاد اســامی می خواهد 
ازشــاکله ایــن وزارتخانه همچنــان دفاع کند 
و مطمئن باشد که ســینمای ایران حامی این 

اقدامات خواهد بود.
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معاون گردشگری خراسان رضوی خبر داد:

۳0۶۷ نفر از کارکنان تاسیسات گردشگری 
واکسینه شدند

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی خراسان 
رضوی از واکسیناســیون 30۶۷ نفر از کارکنان و 

فعالین گردشگری استان خبر داد.
یوسف بیدخوری در گفت وگو با ایسنا در خصوص 
روند واکسیناســیون کارکنان و فعالین گردشگری 
خراســان رضوی اظهار کرد: پیش از شیوع کرونا 
حــدود 30 هزار نفر در تاسیســات گردشــگری 
خراسان رضوی شــامل هتل ها، هتل آپارتمان ها، 

مهمان پذیرها، بوم گردی ها، خانه های مســافر، آژانس های مســافرتی، راهنمایان گردشگری، 
مجتمع های خدمات رفاهی و پذیرایی و موسسات آموزشی مشغول به کار بودند، اما پس از شیوع 

کرونا و برآوردی که اعام شده ۲0 هزار نفر بیکار شده و به مشاغل دیگر رو آوردند.
وی افزود: با توجه به اینکه تاسیسات گردشگری با ضریب اشغال پایینی در حال فعالیت هستند، 
10 هزار نفر کماکان در تاسیســات گردشگری خراسان رضوی شاغل هستند که در حال حاضر 

تنها نیمی از آن ها مشغول به کار هستند.
معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی خاطرنشان 
کرد: با هماهنگی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد و اســتانداری خراسان رضوی توانستیم سایت 
هتــل هما 1 را تجهیز کرده و به همت کانون هماهنگی تشــکل های حرفه ای تمام تجهیزات 
و هزینه های این ســایت فراهم شد. دانشــگاه علوم پزشکی مشهد نیز متعهد شد که بر اساس 
لیست هایی که در سامانه ملی و اجرایی وجود دارد با تایید نماینده اداره کل میراث استان و تشکل 

حرفه ای، روزانه تزریق واکسن کارکنان گردشگری را انجام دهد.
بیدخوری در خصوص واکســینه شدن خانواده فعالان گردشگری تصریح کرد: این واکسن ویژه 
فعالان و کارکنان گردشگری بود و به علت محدودیت های دانشگاه علوم پزشکی مشهد، امکان 

تزریق واکسن به خانواده کارکنان گردشگری وجود نداشت.
وی اضافه کرد: در حال حاضر توانســتیم 30۶۷ نفر از کارکنان گردشــگری را از نوع سینوفارم 
واکسینه کنیم؛ البته بخشی از جامعه5000 نفری کارکنان فعال گردشگری پیش از این واکسینه 

شده، درگیر کرونا بوده و یا ترس از واکسن داشتند.
اقبال پایین تور لیدرها و کارکنان آژانس های مسافرتی برای واکسیناسیون به دلیل نبود واکسن 

آسترازنکا
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی یادآور 
شــد: برای راهنمایان گردشگری و آژانس های مســافرتی که به کشورهای اروپایی سفر دارند، 
درخواست واکسن آسترازنکا کردیم اما اعام شد در حال حاضر واکسن آسترازنکا برای دوز اول 
موجود نیســت. به همین دلیل بخشــی از جامعه راهنمایان گردشگری و آژانس های مسافرتی 
اقبال چندانی برای تزریق واکسن سینوفارم نداشتند. کارکنان آژانس های مسافرتی و راهنمایان 
گردشــگری مجموعا 5۲0 واکســن تزریق کردند و بیشترین تعداد تزریق واکسن نیز مربوط به 

کارکنان هتل ها با ۲100 نفر بود.
بیدخوری تصریح کرد: واکسیناسیون کارکنان گردشگری خراسان رضوی با هماهنگی اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی، کانون هماهنگی تشکل های 
حرفه ای، مدیریت هتل هما 1 و معاونت زیارت استانداری خراسان رضوی طی 10 روز از 1۶ تا 

۲5 شهریور برگزار شد.

در دهه آخر صفر انجام می شود؛

برپایی موکب های سلامت و خیمه های 
روضه در بافت پیرامونی حرم مطهر

شــهردارمنطقه ثامن گفت: دهه آخر صفربا مشارکت مردم و هیئت های مذهبی داخل و خارج 
از استان موکب های سامت و خیمه های روضه در بافت پیرامونی حرم مطهر برپا خواهد شد.

به گزارش صبح امروز، سید فرهاد حجازی در این خصوص، افزود: منطقه ثامن به دلیل همجواری 
با حرم مطهر حضرت رضا)ع( در طول سال میزبان زائران میلیونی است .

وی اضافه کرد: منطقه ثامن منطقه همیشــه بیدار است و با توجه به این موضوع شهرداری این 
منطقه نیز در طول ۲۴ساعت به ویژه در ایام اربعین ودهه آخر صفر آماده خدمات دهی به زائران 

امام رضا)ع( است.
شهردارمنطقه ثامن تصریح کرد: در ایام شهادت مولا و ولی نعمتمان علی بن موسی رضا)ع( با 
مشــارکت مردم هیئت ها و حسینیه ها به ویژه کسبه وساکنان بافت پیرامونی حرم مطهرآماده 

خدمت رسانی به زائران و عزاداران هستیم.
حجازی با بیان اینکه به همین مناسبت فضاها و معابر منتهی به حرم مطهر به صورت گسترده 
سیاه پوش می شود، اظهارکرد: همچنین موکب هایی به نام موکب های سامت به همراه خیمه 
های برگزاری روضه با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی نیز از سوی هیئت های داخل و خارج 

استان دراین ایام در منطقه ثامن برپا خواهد شد.
وی ادامه داد: در کنار این اقدامات در راستای گرامیداشت هفته دفاع مقدس نیز معابر منطقه به 

ویژه معابر منتهی به حرم مطهر مزین به تصاویر شهدای والا مقام می شوند.
شــهردارمنطقه ثامن افزود: همچنین در این ایام طرح پویش من ماســک می زنم با همکاری 
دانشگاه علوم پزشکی و ستاد امربه معروف و نهی منکر درمجتمع های تجاری و.. اجرا خواهد شد.

فاز دوم پروژه تقاطع غیرهمسطح مصلی 
آماده بهره برداری است

ونقل  حمــل  عمــران،  معاون 
وترافیک شهرداری مشهد گفت: 
غیرهمســطح  تقاطع  فــازدوم 
دور  و  میــدان  زندگی شــامل 
برگردان در همسطح آماده بهره 

برداری است.
به گزارش صبح امــروز، خلیل 
الله کاظمی افــزود: فازاول این 
به طول  زیرگذر  پروژه شــامل 
1.3 کیلومتر ۲۶ اردیبهشت ماه 

امسال به بهره برداری رسید.
وی اضافه کــرد: دلایل احداث 
این تقاطع ایجاد دسترسی جدید 

به شــهرک رجایی، خروج محور مصلی و شهید نواب صفوی از بن بست، ایجاد دسترسی دوم 
به بهشت رضا و کاهش 1۴ کیلومتری دسترسی مردم منطقه به بلوار مصلی و حرم مطهر بود.

وی بــا بیان اینکه پروژه در اجرا با معارضات بســیار زیادی از جمله یک خط لوله انتقال گاز دو 
کیلومتری روبرو بود اظهارکرد: همچنین کال قره خان در قسمت کندرو اجرا نشده بود لذا همزمان 
با اجرای پروژه کال قره خان که وظیفه جمع آوری و انتقال آبهای ســطحی را برعهده دارد نیز 

در این محل اجرا شد.
معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری مشهد، تصریح کرد: یکی دیگر از معارضات موجود 
در مسیر پروژه مصلی، کابل های برق فشارقوی، کابل های مخابرات و همچنین لوله فاضاب 

اصلی شهر بود که با تاش بسیار برطرف شد.
کاظمی ادامه داد: پروژه تقاطع غیر همســطح مصلی شامل زیرگذر ، میدان و دوربرگردان ها در 
ســطح با احتساب 3.5 هکتار فضای سبز ،نور پردازی و رفع معارضات بود که فاز اول آن شامل 
زیرگذر اردیبهشت بهره برداری و فاز دوم آن نیز شامل میدان در سطح و کنار گذرها اکنون آماده 

بهره برداری شده است .
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تعدادی از اعضای شورای شهر و شهردار مشهدمقدس با وزیر اقتصاد و دارائی 
دیدار و  گفت و گو کردند. به گزارش صبح امروز به نقل از شــهرداری مشهد 
ســید عبدالله ارجائی، در دیدار با سید احســان خاندوزی که با حضورجمعی از 
اعضای شورای اسامی شهرمشهد و معاون مالی پشتیبانی شهردار انجام شد، 
موضوعات مختلف اقتصادی و مالی پیرامون پروژه های ملی جهان شهر مشهد 
مقدس با توجه به حضور میلیونی زائران داخلی و خارجی در این شهر مورد بحث 

و بررسی قرارگرفت.همچنین شهردارجهان شهرمشهد مقدس، در این دیدار درباره گشایش های اقتصادی و افزایش تعامات با وزیر 
امور اقتصادی و دارایی گفت وگو کرد.به گزارش روابط عمومی شورای شهر مجید دبیریان، حسین حسامی و موسی الرضا حاجی بگلو، 
اعضای شورای اسامی شهر مشهدمقدس در این دیدار حضور داشتند.اصلی ترین محورهای این نشست، رایزنی و گفتگو درخصوص 
گشــایش های اقتصادی در مشهدالرضا)ع( و افزایش تعامات بین مدیریت شهری و وزارتخانه امور اقتصاد و دارایی بود.شایان ذکر 
است، پیش از این نیز اعضای شورای شهر مشهدمقدس با وزیر راه وشهرسازی و مدیران عامل برخی بانک ها در تهران دیدار و پیرامون 

مسائل مشهدمقدس رایزنی کردند.

طی حکمی از سوی مجید طهوریان عسکری، عضو کمیسیون ویژه حاشیه شهر شورای 
اسامی شهر مشهدمقدس، »امیر حیدرپور« به عنوان مشاور این کمیسیون منصوب شد.
به گزارش صبح امروز، مجید طهوریان عسکری با اشاره به تاکیدات مقام معظم رهبری 
در بیانیــه گام دوم انقاب مبنی بر بکارگیــری جوانان متخصص و متعهد اظهارکرد: 
رســیدگی به مسائل حاشیه شهر مشــهد یکی از ضروریات و برنامه های ویژه شورای 

ششم است.
عضو کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر شورای اسامی شهر مشهدمقدس گفت: 
برهمین اساس، به منظور رسیدگی دقیق و میدانی مسائل حاشیه شهر، تصمیم گرفته 
شد تا یکی از جوانان متخصص و متعهد این بافت به عنوان مشاور در حوزه ساماندهی 

ظرفیت ها، مسائل و مشکات حاشیه شهر منصوب شود.
طهوریان عسکری در ادامه تصریح کرد: به همین منظور آقای »امیر حیدرپور« که از جوانان متخصص و فعال در حاشیه شهر است، 

به عنوان مشاور کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر منصوب شد.

رایزنی های شهردار و اعضای شورا در تهران برای گره گشایی در مشهد »امیر حیدرپور«  مشاور کمیسیون ویژه ساماندهی حاشیه شهر شد

صبح امروز نامه مدیرکل دفتر توسعه  مهندسی ساختمان وزارت راه و شهرسازی را بررسی می کند: 

تخلف برخی افراد در انتخابات نظام مهندسی خراسان رضوی 
چند روزی از اباغیه وزارت راه و شهرسازی 
با امضای علی محمــد عبدی، مدیرکل دفتر 
توسعه  مهندســی ســاختمان وزارت راه و 
شهرسازی به مدیران کلیه استان ها مبنی بر 
اســتعفای هیئت مدیره کنونی سازمان نظام 
مهندسی ساختمان اســتان ها می گذرد و بر 
خاف فوریت و اهمیت این نامه هنوز برخی 
از افــراد حاضر در هیئت مدیره فعلی ســعی 
بر نادیده گرفتن ایــن اباغیه گرفته و هنوز 
استعفای خود را ارائه نداده اند؛ این در صورتی 
است که پایان وقت اداری روز شنبه این هفته، 

آخرین مهلت استعفای این افراد بوده است.
جهت بررســی جوانب بیشــتر این اباغیه 
به ســراغ محمودخیاطی بیدخــت، یکی از 
اعضای هئیــت نظارت بــر انتخابات نظام 
مهندسی خراسان رضوی و رییس اداره نظام 
مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل 
راه و شهرسازی خراسان رضوی رفته و با او 
پیرامون این اباغیه  به گفت وگو نشسته که 

به شرح آن می پردازیم:
اعلام اسامی دارای تعارض به وزارتخانه

عضو هیئت نظارت ســازمان نظام مهندسی 
خراسان رضوی می گوید: طبق نامه وزیر راه 
و شهرســازی، مدیران کل راه و شهرسازی 

بایستی اســامی افراد حاضر در هیئت مدیره 
ســازمان نظام مهندســی که کارکردشــان 

تعارض داشته را به وزارت اعام کنند.
با متخلفان برخورد می شود

محمودخیاطی بیدخت در مصاحبه با خبرنگار 
صبــح امــروز می افزاید: اگر ســازمان نظام 
مهندسی بر خاف این نامه عمل کنند، طبق 
بند ج مــاده ۲3 آیین نامه اجرایی قانون نظام 
مهندسی و کنترل ساختمان توسط مقام عالی 

وزارت با این افراد برخورد می شود.
وی توضیح می دهد: وزیــر اختیاراتی دارد و 
طبق این اختیارات می تواند پروانه اشخاص را 

تعلیق و یا ابطال کند.
خیاطی ادامــه می دهد: ممکن اســت وزیر 
تصمیمی مبنی بر ابطــال و یا تعلیق پروانه 
اعضای هیئت مدیره ای که طی این سه سال 
کارکرد داشــته و انصراف خود را ارائه نکرده، 

بگیرد.
وی بیان می کند: کلیات نامه مشخص بوده 
و برای  کســانی که طی زمان مقرر انصراف 
خود را اعام و ارائــه نکرده در آینده و ادامه 
این اباغ نامه اتفاقات خوبی در پیش نیست.
ایستادگی افراد در مقابل تصمیم وزیر

خیاطی در خصــوص عدم انصراف و تخطی 

این افــراد اذعــان می کند: علــت برای ما 
مشخص نبوده و به شخص افراد مرتبط بوده 
و این افراد به خواسته خود در مقابل تصمیم 

فوری و قطعی وزیر ایستادگی کردند.
وی می گوید: هیئت نظــارت مطابق وظیفه 
خود عمل کرده و اسامی این افراد خاطی به 
اباغیــه را اعام کرده چرا که برخورد با این 

افراد در حیطه وظایف ما نبوده و ما تنها وظیفه 
اعام این اســامی به وزارت خانه را داشته تا 
شــخص وزیر مطابق قانون و اختیارات خود 
برای این افــراد تصمیم بگیــرد.در ادامه با 
محمدحسن اکبرزاده ابراهیمی ، نایب رئیس 
هیئت اجرایی انتخابــات هیئت مدیره نظام 
مهندسی ســاختمان خراسان رضوی رفته و 
بــا او در خصوص این موضوع به گفت و گو 

نشسته ایم. 
اصرار وزیر بر اجرای این مصوبه قانونی

عضو هیئت اجرایــی انتخابات هیئت مدیره 
سازمان نظام مهندسی ســاختمان خراسان 
رضــوی می گوید: رســیدگی و پیگیری این 
موضوع به مدیران ادارات و همچنین هیئت 
نظارت مربوط شــده و در حیطه اختیارات و 

تسلط ما نیست.
اکبــرزاده می افزایــد: وزیر اعــام کرده که 
بخش نامــه اباغی مبنی بــر تعارض منافع 
بایســتی طبق قانون اجرایی شده، بنابراین 

مصر به اجرای این قانون هستند.
وی ابــراز می کند: وزیر اعام کــرده که با 
افرادی که بــه این بخش نامه عمل نکرده و 
قانون رو پشت گوش بیندازد، طبق بند ج ماده 
۲3 قانون سازمان نظام مهندسی، پرونده افراد 

خاطی را تعلیق و یا باطل می نماید.
اکبرزاده اذعــان می کند: وزیــر مربوطه به 
صراحت اعام کــرده که اگر در زمان معین 
استعفای خود را اعام کنند روال قانونی طی 
خواهد شــد، اما چنان چه افراد به این قانون 
عمل نکنند، وزیر می تواند از اختیارات و قدرت 

استفاده کرده و با این افراد برخورد کند.
وی تاکیــد می کند: ناگفته نماند که بیشــتر 
اعضای هیئت مدیره استعفای خود را اعام 
کرده و اســامی مابقی کــه راه مقابله با این 
قانون را در پیش گرفته، توسط هیئت نظارت 
سازمان نظام مهندسی تحت عنوان تخطی 

گران به وزیر اعام شده است.
گفتنی اســت: طی نامه ای از سوی دبیرخانه 
هیــات اجرایــی انتخابات، زمــان برگزاری 
انتخابات نهمین دوره هیات مدیره ســازمان 
نظام مهندسی ساختمان خراسان رضوی، در 

استان اعام شده است.
بر این اســاس اعضای محترم سازمان نظام 
مهندسی ســاختمان خراســان رضوی می 
توانند، در روز چهارشنبه مورخ هفتم مهرماه 
1۴00 از ســاعت 8 صبح لغایت 1۶ بصورت 
الکترونیکی در این دوره از انتخابات شرکت 

کنند.

رییس شــورای اسامی شــهر مشهدمقدس 
گفت: یکــی از مهمترین اتفاقاتی که در مرکز 
پالایش آلاینده های زیســت محیطی شــاهد 
هســتیم، ارائه اطاعات و آمــار دقیق و بدون 
دستکاری به جامعه است که از اهمیت ویژه ای 

برخوردار است.
 به گــزارش صبح امــروز،  رئیس و جمعی از 
اعضای شورای شــهر مشهد از مرکز پالایش 
آلاینده های زیســت محیطی شهرداری بازدید 
کردند.حســن موحدیان، رئیس شــورای شهر 

مشــهد در حاشیه این بازدید با بیان اینکه مرکز پالایش آلاینده های زیست محیطی مشهد مجموعه کوچک و 
چابکی است که اجرای کارهای بزرگی را در دست اقدام دارد، اظهارکرد: محیط زیست، یکی از موضوعات بسیار 

مهم جهانی است که در دین مبین اسام و قانون اساسی نیز مورد توجه ویژه قرار گرفته است.
وی با اشــاره به روایات مختلفی که در بحث لزوم صیانت از محیط زیســت داریم، گفت: هیچکس اجازه ایجاد 

مزاحمت برای دیگران را ندارد چراکه این کار، گناهی نابخشودنی است.
رئیس شــورای اسامی شهر مشــهدمقدس با تاکید بر لزوم تشکیل ســازمان هایی به منظور کنترل مسائل 
زیســت محیطی، تصریح کرد: قانون شــکنان و افرادی که به حقوق دیگران تجاوز می کنند، برابر قانون باید با 
آنها برخورد شود.موحدیان گفت: مرکز پالایش آلاینده های زیست محیطی مشهد کارهای بزرگی انجام داده که 

شایسته تقدیر بوده و در حوزه کاری خود پیشرفت های خوبی نیز داشته است.
وی افزود: یکی از مهمترین اتفاقاتی که در این مرکز شاهد هستیم، ارائه اطاعات و آمار دقیق و بدون دستکاری 

به جامعه است که از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
اطلاعات آلایندگی  مشهد روی سامانه های جهانی بارگذاری می شود

هم چنین رئیس کمیســیون خدمات شهری و محیط زیست شورای شهر مشهد دراین بازدید گفت: با بارگذاری 
اطاعات مربوط به آلاینده های مشهد در سامانه های جهانی، ورود خوبی به عرصه بین المللی شده که در بحث 
گردشــگری، افتخاری برای ماست.حســن کریمدادی با بیان اینکه رصد تمام آلودگی های سطح شهر، اعم از 
آلودگی زیست محیطی، نوری، صوتی و ... کار بزرگی است که در این مرکز درحال انجام است، اظهارکرد: این 
کنترل، نقش راه درستی را پیش روی ما قرار می دهد که وضعیت شهر را روشن می کند و براساس آن می توان 

راهکار مناسب را انتخاب نمود.
کریمدادی با بیان اینکه ابتکارات به کارگرفته شده در مرکز پالایش آلاینده های زیست محیطی برای کنترل و 
بروزرسانی دستگاه ها در کشور کم نظیر است، گفت: تاش های انجام شده در مشهد نمونه است و با بارگذاری 
اطاعات شــهر در سامانه های جهانی، ورود خوبی به عرصه بین المللی شده که در بحث گردشگری، افتخاری 

برای ماست.
رئیس کمیســیون خدمات شــهری و محیط زیست شورای شــهر مشــهد افزود: مرکز پالایش آلاینده های 
زیست محیطی شهرداری علیرغم تعداد نیروهای معدود، عملکرد خوب و قابل تقدیری دارد و لذا ساختار مربوط 

به این مجموعه باید اصاح شود.

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان رضوی گفت: طی یک سال گذشته ۹ روستای این استان 
به شهر ارتقا یافته است.

محمدعلــی نبی پور روز گذشــته در گفتگو با خبرنگار ایرنا افزود: از زمــان فعالیت محمدصادق معتمدیان به 
عنوان استاندار خراسان رضوی تاکنون شهرستان گلبهار در این استان تاسیس و هفت بخش جدید به مجموع 

بخش های خراسان رضوی افزوده شده است.
وی ادامه داد: با تشــکیل شهرســتان گلبهار، ۲ بخش مرکزی و گلمکان نیز برای این شهرستان ایجاد شد و 

همچنین ۲ بخش جدید »رادکان« و »سید آباد« نیز در شهرستان چناران تشکیل گردید.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار خراسان رضوی گفت: ۲ بخش جدید در شهرستان قوچان نیز با عنوان 

»قوچان عتیق« و »آبکوه« و بخش »هزار مسجد« نیز در شهرستان مرزی کات بوجود آمد.
وی افزود: با توجه به ارتقای دهستانهای مختلف این استان به بخش، اکنون روستاهایی که مرکز این دهستانها 
بوده اند نیز به شهر ارتقا یافته اند که شهرهای رادکان و سیدآباد در چناران و شهرهای »حسن آباد« و »چنار« 

در کات از آن جمله هستند.
نبی پور ادامه داد: همچنین طی حدود 1۲ ماه گذشته روستاهای ریوند در داورزن، جنت آباد در صالح آباد، نسر در 

بخش جلگه رخ تربت حیدریه، روشناوند در گناباد و گرماب در فیروزه به شهر ارتقا یافته اند.  
وی هدف از تغییر در تقسیمات کشوری و ایجاد بخش های تازه را ایجاد رضایتمندی و تسهیل در امور اجرایی 
مردم دانســت و گفت: در حال حاضر روند قانونی برای تشکیل چند شهرستان و بخش جدید در این استان در 

حال انجام است و در زمان لازم پیرامون این اقدامات اطاع رسانی خواهد شد.
خراسان رضوی 33 شهرستان، 8۲ بخش، ۹0 شهر و ۲ هزار و 580 روستا دارد.
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هیئت نظارت مطابق 

وظیفه خود عمل کرده و 

اسامی این افراد خاطی 

با توجه به ابلاغیه را اعلام 

کرده چرا که برخورد با این 

افراد در حیطه وظایف ما 

نبوده و ما تنها وظیفه اعلام 

این اسامی به وزارت خانه را 

داشته تا شخص وزیر مطابق 

قانون و اختیارات خود برای 

این افراد تصمیم بگیرد.
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واکنش علی کریمی به حضورش در هیات 
مدیره باشگاه پرسپولیس

پیشکسـوت تیم فوتبال پرسـپولیس نسـبت به شـایعات حضور در هیات مدیره این باشـگاه 
داد. نشان  واکنش 

بـه گـزارش مهـر، علـی کریمـی، کاپیتان سـابق تیـم ملـی فوتبال ایـران و پرسـپولیس در 
واکنـش بـه شـایعه حضـورش در هیـأت مدیره باشـگاه پرسـپولیس اظهار داشـت: تا کنون 
هیـچ کسـی در ایـن زمینـه بـا بنـده صحبتـی نداشـته و ایـن موضـوع فقـط در حد شـایعه 

ست. ا
وی در واکنـش بـه این سـوال که اگر به شـما پیشـنهاد حضور در هیأت مدیره پرسـپولیس 
بـه صـورت رسـمی ارائـه شـود آیـا آن پیشـنهاد را می پذیریـد، گفـت: بـر کسـی پوشـیده 
نیسـت کـه پرسـپولیس جایـگاه ویـژه ای در قلـب مـن دارد و کنـار ایـن تیـم بـودن برای 
هـر پرسپولیسـی افتخـار بزرگـی اسـت امـا صادقانـه می گویـم که در شـرایط کنونـی بنده 
عاقـه ای بـه حضـور در هیـأت مدیـره باشـگاه را نـدارم و فقـط بـرای باشـگاه بـزرگ 

پرسـپولیس آرزوی موفقیـت و سـربلندی دارم.
کریمـی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه از بیـن نامزدهایـی کـه بـه عنـوان گزینه هـای 
مدیرعاملـی پرسـپولیس معرفـی می شـوند، کـدام گزینـه را شایسـته ایـن پسـت می دانیـد، 
تاکیـد کـرد: در روزهـای اخیر گزینه هـای متعددی مطرح شـده اما معتقدم در شـرایط فعلی 
مدیرانـی کـه تجربـه مدیریـت در فوتبال داشـته انـد راحت تر و بهتـر می توانند در باشـگاه 
بـزرگ پرسـپولیس کار کننـد. پرسـپولیس جایـی نیسـت که مدیران بـی تجربـه در فوتبال 
وارد آن شـوند و در واقـع اینجـا نبایـد سـکوی آزمـون و خطـای افـراد شـود. خوشـبختانه 
پرسـپولیس در سـال های اخیـر سـیر صعـودی خوبـی داشـته و بـرای تـداوم موفقیت هـا 
بایـد مدیرعاملـی انتخـاب شـود کـه شـناختش از فوتبـال کافـی باشـد. از بیـن گزینه های 
مطـرح شـده مـن معتقـدم محمـد دادکان و حبیـب کاشـانی بـرای مدیرعاملی پرسـپولیس 

گزینه هـای بهتـری هسـتند.
کریمـی خاطرنشـان کـرد: امیـدوارم کـه فوتبـال مـا به سـمتی بـرود کـه مدیـران فوتبالی 
بتواننـد بـا اختیـارات کامـل کمک حـال فوتبال باشـند و به نظـرم فوتبالی هـا درک بهتری 

از فوتبـال و مشـکات آن دارند.

شیخ دیاباته: پیشنهادی از پرسپولیس برسد 
حتما آن را قبول خواهم کرد

مهاجـم سـابق تیـم فوتبـال اسـتقال در ادعایـی عجیب گفـت: من فوتبالیسـت هسـتم نه 
هـوادار و اگـر پیشـنهادی از پرسـپولیس داشـته باشـم آن را رد نمی کنـم.

بـه گـزارش مهـر، شـیخ دیاباتـه آقـای گل سـابق فوتبـال ایران که پـس از دو سـال حضور 
در اسـتقال از ایـن تیـم جـدا شـد تـا بـار دیگر شـاگرد اسـتراماچونی شـود، در یـک برنامه 

تلویزیونـی اعـام کـرد حاضر اسـت بـه پرسـپولیس برود.
دیاباتـه کـه بـه دلیـل گلزنی های متعدد و اخـاق خوبـش از محبوبیت خاصی نـزد هواداران 
اسـتقال بهـره می بـرد، در پاسـخ به این سـئوال کـه اگر پیشـنهادی از فوتبال ایران داشـته 
باشـد بـاز هـم بـه ایـران بـاز می گـردد یـا خیر اظهـار داشـت: مـن نمی توانـم سرنوشـتم را 
پیـش بینـی کنـم و ممکـن اسـت روزی دوبـاره از ایران پیشـنهاد داشـته باشـم کـه در این 

صـورت آن را می پذیـرم.
وی در پاسـخ بـه ایـن سـوال کـه حتی اگر این پیشـنهاد از سـوی پرسـپولیس باشـد باز هم 
آن را می پذیری؟گفـت: مـن هـوادار نیسـتم بلکـه یـک فوتبالیسـت حرفه ای هسـتم و برای 
همیـن دلیلـی نمـی بینم که حتی اگر از سـوی پرسـپولیس پیشـنهادی برسـد آن را نپذیرم.

تیم هندبال زنان ایران به مسابقات 
قهرمانی جهان صعود کرد

تیـم ملـی هندبـال بانـوان کشـورمان با پیـروزی برابـر سـوریه در مسـابقات قهرمانی آسـیا 
ضمـن صعـود بـه مرحلـه نیمه نهایـی برای اولیـن بار مجـوز حضـور در مسـابقات قهرمانی 

جهـان را کسـب کرد.
بـه گـزارش مهـر، هجدهمیـن دوره مسـابقات هندبـال قهرمانـی زنـان آسـیا و انتخابـی 
دیدارهـای قهرمانـی جهـان اسـپانیا از ۲3 شـهریور ماه در اردن آغاز شـد که ایـران در گروه 

دوم بـا تیم هـای اردن، فلسـطین، سـوریه، کویـت و ژاپـن هـم گـروه بـود.
عصـر روز سـه شـنبه 30 شـهریورماه تیـم ملـی هندبـال بانـوان ایـران در آخریـن دیـدار از 
مرحلـه گروهـی هندبـال قهرمانـی زنـان آسـیا بـه مصـاف تیـم ملی سـوریه رفت کـه ملی 
پوشـان کشـورمان موفـق شـدند علـی رغـم همه حواشـی و مشـکات چنـد روز اخیـر این 
رقابت هـا، بـا نتیجـه 38 بـر 1۹ حریـف خـود را شکسـت دهنـد و به عنـوان تیـم دوم گروه 
B عـاوه بـر صعـود بـه مرحله نیمـه نهایی، جـواز حضـور در رقابت هـای هندبـال قهرمانی 

زنـان جهـان را کسـب کنند.
تیـم ملـی هندبـال بانـوان کشـورمان بـرای نخسـتین بـار در تاریـخ ورزش هـای گروهی و 
توپـی بانـوان ایـران، عـاوه بـر صعـود به جمـع چهـار تیم برتـر رقابت هـای هندبال آسـیا، 
سـهمیه حضـور در رقابت هـای جهانی اسـپانیا را کسـب کرد تـا ضمن حضـور در جمع چهار 
تیـم برتـر رقابت هـای آسـیایی، بـرای نخسـتین بـار رؤیـای جهانـی شـدن بانـوان هندبال 
ایـران را محقـق سازد.شـاگردان قانـع با کسـب ایـن پیروزی صاحب هشـت امتیاز شـدند و 

پـس از ژاپـن بـه عنوان تیـم دوم گـروه دوم راهـی مرحلـه نیمه نهایی شـدند.
بـر ایـن اسـاس بـا توجـه بـه جـدول رده بنـدی پـس از بازی هـای امـروز، کـره جنوبـی و 
قزاقسـتان از گـروه A و ژاپـن و ایـران از گـروه B راهی رقابت های نیمه نهایی شـدند و کره 

جنوبـی - ایـران و ژاپـن - قزاقسـتان رقابت هـای مرحلـه نیمـه نهایـی را برگـزار می کنند.
مسـابقات مرحلـه نیمـه نهایی پنجشـنبه هفته جـاری، اول مهر، برگزار می شـود. روز شـنبه، 
سـوم مهـر، نیـز بـا برگـزاری رقابـت فینـال و رده بنـدی، هجدهمیـن رقابت هـای قهرمانی 

زنان آسـیا بـه پایان می رسـد.

مانع کنفدراسیون فوتبال آسیا مقابل پرسپولیس
باشـگاه های حاضـر در یـک چهـارم نهایـی لیـگ قهرمانـان آسـیا مجـوز تغییـر در لیسـت 

بازیکنـان خـود را ندارنـد.
بـه گـزارش خبرنگار مهـر، کنفدراسـیون فوتبال آسـیا اجـازه ورود هرگونه بازیکـن جدید به 
لیسـت تیم هـای راه یافتـه بـه یک چهـارم نهایی لیـگ قهرمانـان ۲0۲1 آسـیا را نمی دهد.

کمیتـه اجرایـی ایـن مسـابقات بـه باشـگاه های حاضـر در ایـن مرحلـه از رقابت هـا عنـوان 
کـرده اسـت تنهـا می تواننـد از بازیکنانـی اسـتفاده کننـد کـه در لیسـت اولیـه خـود حضور 

اند. داشـته 
از ایـن رو باشـگاه پرسـپولیس کـه از حضـور در نقـل و انتقـالات تابسـتانی بـه دلیـل عـدم 
پرداخـت مطالبـات گابریـل کالـدرون نیـز محـروم اسـت در صـورت تسـویه بـا سـرمربی 
آرژانتینـی پیشـین خـود نمی توانـد بازیکـن خارجـی مـد نظـر یحیـی گل محمـدی را نیـز 

کند. جـذب 
سـرمربی سرخپوشـان پایتخت قبل از بسـته شـدن لیسـت بازیکنـان تیمش قبـل از دیدار با 
اسـتقال تاجیکسـتان اصـرار زیادی به جـذب بازیکن خارجی داشـت اما قوانین فدراسـیون 
فوتبـال مانـع از ایـن اتفاق شـد تا پرسـپولیس سـپس با محرومیت رسـمی از سـوی فیفا به 

دلیـل بدهـی بـه کالدرون و خواکین دسـتیار او روبرو شـود.
از ایـن رو گل محمـدی قیـد بازیکـن خارجـی را زد تـا ایـن تیم پـس از برد مقابـل نماینده 
تاجیکسـتان نیـز نتوانـد تغییری را در لیسـت خود ایجـاد کند و با موجودی فعلـی برای بازی 

با الهال عربسـتان آماده شـود.
تیـم فوتبـال پرسـپولیس ۲۴ مهرمـاه بـه مصـاف الهـال عربسـتان در یـک چهـارم نهایی 

لیـگ قهرمانان آسـیا مـی رود.

 مخالفت با استعفای مددی شایعه بود

سه امضا برای پایان کار مدیرعامل استقلال
به  مددی  احمد  کار  ادامه  در  خبری  انتشار 

سرعت بین صفحات استقال وایرال شد.
به گزارش »ورزش سه«، ظهر امروز خبری 
روی خبرگزاری ها از جمله ایرنا خبرگزاری 
وابسته به وزارت ورزش منتشر شد که در آن 
قید شده بود هیئت مدیره باشگاه استقال با 
استعفای احمد مددی مدیرعامل این باشگاه 
اهمیت  آنجا  از  این خبر  بود.  موافقت کرده 
رسید  می  نظر  به  این  از  قبل  که  داشت 
در  کار خود  به  است  مند  که مددی عاقه 

او  که  استعفایی  با  اما  دهد  ادامه  استقال 
ورزش  وزارت  سپس  و  مدیره  هیئت  برای 
ارسال کرده، مشخص است او تمایلی به کار 

در فضای فعلی ندارد.
کانال  در  خبری  پیش  دقایقی  حال  این  با 
مدیره  هیئت  که  شد  منتشر  تلگرامی  های 
مخالفت  مددی  احمد  استعفای  با  استقال 
از  او  که  معناست  بدان  این  و  است  کرده 
فردا به عنوان مدیرعامل مستقر به کار خود 

ادامه خواهد داد.

به  قریب  ای  است که شایعه  در حالی  این 
آجرلو  مصطفی  قطعی  حضور  از  خبر  یقین 
دهد.  استقال می  در  مدیرعامل  عنوان  به 
تراکتور  و  پاس  های  تیم  سابق  مدیرعامل 
وی  حضور  منتظر  استقال  هواداران  که 
هستند.اما پیگیری خبرنگار ورزش سه نشان 
استعفای  با  موافقت  عدم  خبر  که  دهد  می 
احمد مددی حقیقت ندارد و اعضای هیئت 
موافقت  وی  استعفای  با  امضا   3 با  مدیره 
کرده و این نامه را به وزارت ورزش ارسال 

احمد  شده،  گفته  که  همانطور  و  اند  کرده 
مددی تا زمان انتخاب مدیرعامل جدید در 
باشگاه برای رتق و فتق امور حضور خواهد 
برنامه  در  گذشته  هفته  مددی  داشت.احمد 
تندی  های  صحبت  ورزشگاه  تلویزیونی 
با  که  آورد  زبان  به  مجیدی  فرهاد  علیه  را 
تجمع  و  استقال  هواداران  صریح  واکنش 
این  جمع  و  شد  ورزش  وزارت  مقابل  آنها 
اتفاقات باعث شد که مددی از کار خود در 

این باشگاه کنار برود.

در  کار  ادامه  از  مددی  انصراف  از  بعد 
او، هیئت مدیره  استقال و استعفای کتبی 
ای که شامل خود او، اصغر ملکیان و پرویز 
مظلومی است با این استعفا موافقت کرده و 
باید منتظر ورود مدیرعامل جدید و اعضای 
هیئت مدیره بود که هنوز مشخص نیست از 
نفرات قبلی کسی در بین آنها می ماند یا نه.
افتادن اعام  تأخیر  به  گفته می شود علت 
مدیریت عامل مصطفی آجرلو همین بحث 

اعضای هیئت مدیره است.

بررسی تمام وعده های شهاب الدین عزیزی خادم

خادم فوتبال یا خادم وعده ها؟!

 پاشازاده: سردرگم هستیم و باید تکلیف مدیرعامل استقلال مشخص شود

سپهر ستاری
شــهاب الدین عزیزی خادم در دوران حضور خود به عنوان 
رئیس فدراســیون فوتبال وعده های زیادی داده که تکلیف 

خیلی از آن ها مشخص نیست.
10 اسفند ســال 13۹۹ بود که شهاب الدین عزیزی خادم با 
شکست کیومرث هاشمی، علی کریمی و مصطفی آجرلو به 
ریاســت فدراسیون فوتبال رســید. او چه قبل از پیروزی در 
انتخابات و چه پــس از آن وعده های زیادی را مطرح کرده 
بود و مدعی شــده بود حضورش می تواند فوتبال ایران تغییر 
دهد. حضور در برنامــه های پی در پی تلویزیونی از مناظره 
گرفته تا نمایش های تبلیغاتی هنوز از یاد کســی نرفته است 
اما شــهاب الدین عزیزی خادم حالا کــه تقریبا ۲00 روز از 
ریاست اش بر فدراسیون فوتبال می گذرد تا چه اندازه توانسته 
بــه وعده هایی که داده بود عمل کند؟ وعده هایی که بعضی 
از آن ها نیازمند زمان اســت اما تا به امروز اثری از اینکه این 

وعده ها حداقل شروع شده باشند دیده نمی شود!
یکی از مهم ترین وعده های رئیس فعلی فدراســیون بحث 
درآمدزایی و خودکفا شدن فدراسیون فوتبال بود. او حتی در 
آن زمان از درآمدزایی 10 میلیون یورویی ســخن می گفت 
ولی اکنون با وجود گذشــتن حدود هفــت ماه از حضورش 
در فدراســیون فوتبال خبری از این درآمدزایی نیست و حتی 
اقدامی هم در راستای آن انجام نشده است. او در این مدت 
برای انجام کارهای فدراســیون مبلغی را از سازمان برنامه و 
بودجه دریافت کرد و برخاف وعده های اولیه فوتبال هنوز به 
خودکفایی حتی نزدیک هم نشده است و فروش دارایی های 
فدراسیون در دستور کار قرار دارد. او حتی در ادعایی عجیب 
گفته در صورت محکومیت در پرونده ویلموتس حاضر نیست 
طلب او را پرداخت کند و این وظیفه بر عهده فدراسیون قبلی 
خواهد بود. این درحالی اســت که عزیزی خادم قطعا با علم 

به تمام این مشکات کاندیدای حضور در انتخابات شده بود 
و طلب ویلموتس بدون شک بر عهده او تیمش خواهد بود.

یکــی دیگر از وعده های رئیس فدراســیون فوتبال موضوع 
افزایش دســتمزد داوران بود. اتفاقی کــه برخاف وعده او 
درباره درآمدزایی انجام خواهد شــد و طبــق اعام خداداد 
افشاریان دســتمزد داوران ۴00 درصد افزایش خواهد یافت 

که اتفاق خوبی است.
یکــی از ادعاهای جالب عزیزی خادم در اولین مصاحبه خود 
پس از انتخابات درباره علی کریمی بود. رئیس فدراســیون 
گفته بود اگر در انتخابات حق رای داشــت با افتخار به علی 
کریمی رای می داد؛ ادعایی که احتمالا برای به دست آوردن 

دل جادوگر فوتبال ایران مطرح شــده بود وگرنه اگر عزیزی 
خادم احســاس می کرد کریمی از او گزینه بهتری است پس 
اصــا نباید کاندیدا می شــد. او هم چنیــن گفته بود تاش 
می کند از فوتبالی ها در فدراســیون خود اســتفاده می کند و 
در فدراســیون روی نفراتی چون کریمــی و مهدوی کیا باز 
است. او اخیرا مهدوی کیا را به عنوان سرمربی تیم ملی امید 
انتخاب کرده و کریم باقری هم به تیم ملی اضافه شده اما در 
مجموع خبری از حضور فعال فوتبالی ها در فدراسیون نیست 

و باید دید در ماه های آینده چه اتفاقاتی رخ خواهد داد؟
عزیزی خــادم هم چنین وعده های بزرگــی درباره مبارزه با 
فساد داده بود. اخیرا اتفاقات عجیبی در مسابقات لیگ دو رخ 

داده که فدراسیون به موقع وارد عمل شد و با تیم های خاطی 
برخورد جدی کرد. این موضوع اتفاق خوبی برای تیم جدید 
فدراســیون فوتبال به حساب می آید که باید ادامه دار باشد تا 

فوتبال ایران از فساد دور شود.
او هم چنین بارها از قانون مداری خود گفته بود ولی در عمل 
اتفاقات دیگری رخ داده اســت. بر اســاس »بند 8 ماده ۶۷ 
اساسنامه فدراسیون فوتبال«، صراحتا اعام شده که هرگاه 
پست دبیرکل یا هریک از پست های دیگر فدراسیون به هر 
دلیل از جمله اســتعفا، اخراج، عزل، فوت و تعلیق، بالتصدی 
شــوند، رئیس فدراسیون می تواند برای آن پست، حداکثر به 
مدت ســه ماه، سرپرســت تعیین نماید. با وجود این قانون 
اما در حال حاضر مدت ها از ســه ماه تعیین شــده می گذرد 
امــا نواب رئیس اول و دوم عزیــزی خادم به صورت موقت 
فعالیت دارند و خبری هم از برگزاری مجمع نیست. رفتاری 
که کاما قانون مداری عزیزی خادم را زیر ســوال می برد. او 
هم چنیــن وعده های زیادی درباره شــفافیت داده بود اما در 
عمل این اتفاق رخ نداده و در آخرین جلســه هیئت رئیســه 
درحالی که 30 مصوبه انجام شده تنها 11 مصوبه به صورت 
عمومی اعام شده است که کاما با شعار شفافیت در تضاد 

است.
شــاید مهم ترین اقــدام مثبت عزیزی خــادم درباره گرفتن 
میزبانی برای تیم ملی و موضوع تکنولوژی VAR باشد. تیم 
ملی ایران پس از حدود دو ســال توانست در بازی با سوریه 
میزبانی را تجربه کند و با انجام واکسیناســیون در کشــور 
بازی هــای بعدی تیم ملی با حضور تماشــاگران خواهد بود 
که امتیازی مثبت برای تیم ملی محسوب می شود. هم چنین 
رئیس فدراسیون فوتبال در ماجرای VAR هم پیگیری های 
خوبی انجــام داده و گفته در نیم فصل دوم از این تکنولوژی 

استفاده خواهد شد.

معاون ورزشی باشگاه استقال گفت: سردرگم 
هستیم و امیدواریم با انتخاب مدیرعامل جدید 

مشکات حل شود.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، مهدی پاشازاده 
درباره شــرایط این روزهای باشــگاه استقال 
گفت: شرایط باشگاه به خاطر حواشی که بوجود 
آمده، خوب نیست. مشکات ما برای این یکی 
دو ماه نیســت و برای 5 سال گذشته بوده که 
جمع شده اســت. هواداران خســته شده اند و 
حــق دارند. هر بار در ایــن مقطع فصل، زمان 
را از دســت می دهیم. سردرگم هستیم و باید با 
صحبت کردن مشــکات حل شود، اما برخی 

مواقع کوتاه نمی آییم و گذشت نمی کنیم.
وی افزود: اگر صحبت از طرفدار می کنیم، باید 
یک جایی گذشــت کنیم تا تیم موفقی بسازیم. 
چند سال است از تیم رقیب و فانی و فانی ها 
صحبت می کنیــم، در صورتی که خودمان هم 

باید تاش مان را بیشتر کنیم.
معاون ورزشی باشگاه استقال در رابطه با دلیل 
حضور علی فتح الله زاده در باشــگاه اســتقال 
تصریح کرد: بنده بی اطاع هستم و از خودشان 

بپرسید.
پاشازاده در پاســخ به این سوال که چه زمانی 
قرار است مشکات اســتقال به پایان برسد، 
گفت: مشــکات تمام نمی شــود، در کشتی و 
والیبال هم مشکات وجود دارد. در بارسلونا نیز 
اتفاقات ورزشــی می افتد، اما اینکه چطور جمع 
کنیم، مهم اســت. صحبت هایــم تنها با فرهاد 
مجیدی نیســت و با همه از جمله پیشکسوتان 

است. باید تاش مان را دو برابر کنیم.
وی در مــورد اینکه آیا امــکان دارد با حضور 
مدیرعامل جدید از باشــگاه استقال جدا شود، 
اظهار داشــت: پســتی که به من اباغ شــده 
اســت، در کل دنیا تعریف شده و در ایران فقط 
تعریف نشده است. سیاســی ها باید در فوتبال 
باشــند، اما کارهای ورزشــی را معاون ورزشی 
انجام می دهــد، مثل پاول ندویــد، لئوناردو و 
حمیدزیچ. در فوتبــال اروپا هیئت مدیره وجود 
ندارد، یک رئیس باشگاه وجود دارد و یک مدیر 
ورزشی. بنابراین، جایگاه ها باید مشخص شود. 
به این مســئله که اشــاره کردید، فکر نکردم 
و دنبــال چیزی هم نیســتم. آمده ام که کمک 

کنــم. نمی توانند من را از اســتقال جدا کنند. 
در اســتقال بازی کرده ام و افتخارم این است 
که نتوانستم به خود بقبولانم که در ایران رنگ 

پیراهن دیگری را بپوشم.
معاون ورزشی باشگاه استقال درباره اینکه چه 
زمانی در رابطه با استعفای مددی تصمیم گیری 
خواهد شــد، گفت: وزیر ورزش و جوانان باید 
تصمیم بگیرد و امیــدوارم در این یکی دو روز 

مدیرعامل انتخاب شود.
پاشازاده در خصوص اینکه فرهاد مجیدی لیست 
جدیدی به باشــگاه داده است یا نه، خاطرنشان 
کرد: امروز نامه ای به فرهاد مجیدی دادیم و او 
را به باشــگاه دعوت کردیم تا خواسته هایش را 

اعام کند و بتوانیم آنها برآورده کنیم.
وی در مورد عدم حضور مدیران اســتقال در 
تمرین روز گذشته یادآور شــد: منتظر هستیم 
تکلیف مشــخص شود. شــاید امروز و فردا به 
محل تمرین برویم. بهتر است ابتدا معارفه من 
صورت بگیرد اما مســئولان نبودند. روز گذشته 
حمایتم را از مجیدی اعــام کردم و از خدایم 
است که ایشان موفق شــود. دلمان می خواهد 

هواداران شاد شــوند، بحث اصلی ما هواداران 
است.

معاون ورزشــی باشگاه اســتقال در واکنش 
به این موضوع که مســئولان باشــگاه بایرن 
لورکوزن بــرای قرارداد با او به ایران آمدند، اما 
مدیرعامل استقال برای فروش مهدی قایدی 

به دبی رفــت، گفت: تنها بازیکنــی بودم که 
مدیرعامل و معاون یک تیم باشــگاهی از اروپا 
به ایران آمدند و در استقال قرارداد بستند. بقیه 
بازیکنان در آنجا قرارداد بستند. این کار خاف 
نیست و حضور مدیران در ایران تنها برای بنده 

اتفاق افتاد.
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

اظهارات جنجالی یک نماینده مجلس علیه آژانس/ماموران 
»گروسی« جاسوسان سیا و موساد هستند

علیرضا سلیمی عضو هیأت رئیسه مجلس:جاسوسان هسته ای در قالب 
بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی مرتب به ایران رفت و آمد دارند و 
اطاعات ما را برده اند و دیگر چیز محرمانه ای برای ما باقی نگذاشته اند.

چرا باید آژانس بین المللی انرژی اتمی تبدیل به مامور جاسوسی تبدیل 
شود، این در حالی است که نگاه افکار عمومی دنیا به جاسوسان نگاهی 
نفرت آمیز اســت و آژانس اکنون به این عنصر تبدیل شده است.امروز 
آژانس بین المللی انرژی اتمی به نحوی رفتار کرده که در دنیا به آنها به 

عنوان عنصر سیا و موساد نگاه می شود./فارس

یک سوم دانشجویان عضوی از خانواده خود را در ایام کرونا از 
دست داده اند

مدیرکل دفتر مشاوره و سامت سازمان امور دانشجویان با بیان اینکه 
یک سوم دانشجویان در ایام کرونا، تعدادی از اعضای خانواده خود را از 
دست داده اند، گفت: بازگشایی محدود و تدریجی دانشگاه ها در دستور 
کار وزارت علوم اســت. دکتر مجید صفاری نیا در شصت و هشتمین 
اجاس سراسری معاونان دانشجویی دانشگاه ها، اظهار داشت: پروتکل 
های بهداشتی محیط های آموزشی باید توسط وزارت بهداشت و درمان 
بازنگری شود و شرایط حضور در کاس، خوابگاه، سالن های ورزشی و 
رستوران ها مشخص شود. وی ادامه داد: از آنجا که بازگشایی محدود 
و تدریجی دانشگاه ها در دســتور کار وزارت علوم بود، دفتر مشاوره و 
ســامت سازمان امور دانشــجویان با بهره گیری از نظر متخصصان، 
نکات مهم بهداشــتی را به دانشگاه ها اباغ کرد ولی بازنگری اساسی 

توسط مراجع ذیصاح یک ضرورت است.

رئیس جمهور برزیل را به خاطر واکسن نزدن، در نیویورک به 
رستوران راه ندادند

ژائیر بولسونارو رئیس جمهور برزیل که واکسینه نشده است مجبور شد 
در خارج از رســتوران و در کنار خیابان شام )پیتزا( بخورد، زیرا از ورود 
او به رستوران در نیویورک جلوگیری شد. پوپولیست راست افراطی که 
به عدم واکسیناسیون خود می بالد قبل از عزیمت به نیویورک گفت که 
سیســتم دفاعی بدن او به اندازه کافی قوی است که می تواند از ابتا 
به ویروس کرونا جلوگیری کند. عکســی از بولسانارو به همراه دو وزیر 
کابینه دولت او منتشــر شــده که در حال خوردن پیتزا در یکی از پیاده 
رو های نیویورک هســتند. بیل دی بازیو شهردار نیویورک از رهبران 
جهان ازجمله رئیس جمهور برزیل خواســته بود که قبل از حضور در 
گردهمایی سازمان ملل خود را واکسینه کنند. او در یک کنفرانس خبری 

گفت که اگر نمی خواهید واکسینه شوید، زحمت آمدن به خود ندهید.

مجتهد شبستری: زننده است در جمهوری اسلامی، افرادی 
ماشین خارجی سوار شوند

»آیت الله محسن مجتهد شبستری«، عضو مجمع تشخیص مصلحت 

نظام در رابطه با مصوبــه مجلس مبنی بر »صدور مجوز برای واردات 
خودروهای خارجــی« گفت: باید تولیدات داخلــی را افزایش داد و از 
واردات خودروهای خارجی جلوگیری کرد. ایران کشوری است که نباید 
از ماشین های خارجی استفاده کند. برای جمهوری اسامی زننده است 
افرادی سوار ماشین های خارجی شــوند و از ماشین های تولید داخلی 
اســتفاده نکنند، این دون شان جمهوری اسامی اســت. او ادامه داد: 
ماشین های وارداتی مُفت که نیستند، گمرک و مسائلی از این قبیل دارند 
که قیمتش گران تمام می شــود. باید سعی شود از منظر صرفه جویی و 
حیثیت نظام از وارد کردن ماشــین های خارجی خودداری شود. به قدر 
کافی ماشــین داخلی داریم و باید به تولیدات داخلی اهمیت داد. عضو 
مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: با وارد کردن ماشین های خارجی 
موافق نیستم. باید تولیدات داخلی با قیمت مناسب در اختیار مردم قرار 
بگیرد و حتی الامکان از اســتفاده ماشــین های خارجی ممانعت شود. 
مجتهد شبستری بیان کرد: وزارت صمت باید در صنعت خودروسازی 
کنترل داشته باشد تا بهانه از دست خودروسازان گرفته شود. باید تولید 
داخلی انبوه شــوند و کیفیت خودروها مرغــوب، بی نقص و قیمت ها 
متناسب شــود. مردم حتی الامکان از خودروهای داخلی استفاده کنند. 
حتی در کشور چین اکثریت مردم سوار دوچرخه می شوند و این فرهنگ 

باید در کشور ایران هم رایج شود.

شهرداری تهران: »مخازن زباله« قفل دار می شوند
علیپور، مدیر عامل سازمان پسماند در پاسخ به این سوال که این مخازن 
چــه تفاوتی با مخازن فعلی دارند؟ گفت: کاوری دارند که مخزن داخل 
آن کاور می رود و قفل می شود و فقط توسط کلید و یا ابزاری که توسط 
کارگر و یا نیروی خدماتی شــهرداری وجود دارد باز می شوند و مخزن 
دائما باز نیست که هر کسی بتواند به آن دسترسی داشته باشد. او افزود: 
در نتیجه در جاهایی که امکان پذیر است مخازن تفکیکی می گذاریم و 
به موازات آن مقداری می توان مخازن فعلی را جمع کرد. سال گذشته 
نزدیک به دو هزار مخزن را کم کردیم. اما این کاری زمانبر است و مردم 
باید از آن حمایت و با ما همراهی کنند. بنابراین منافاتی وجود ندارد و تا 
زمانی که این طرح جا بیفتد مخازن را خواهیم داشت. اما مخازن فعلی 
موجود باید تعمیر یا مجددا به صورت نو خریداری شوند تا سیمای خوبی 

نیز در سطح شهر در زمینه مبلمان شهری داشته باشیم.

پرسش احمدی نژاد از پوتین درباره طالبان
محمــود احمدی نژاد، رئیس دولت های نهم و دهم در توئیتی از رییس 

جمهور روسیه درباره طالبان سوال کرد.وی در این باره نوشت:
آقای پوتین!

گزارش شده است که شما خواســتار فرصت دادن به گروه تروریستی 
طالبان شده اید.

اگر گروهی مشــابه طالبان مشکل مشابهی را برای روسیه ایجاد کنند 
و یک مقام سیاســی جهانی خواستار دادن فرصتی به آنها شود، آیا این 

امر قابل قبول است؟

ابطحی: ایران در دولت اصلاحات درخواست عضویت در 
سازمان شانگهای را داد

محمدعلی ابطحی گفت: اصل پیشنهاد عضویت در سازمان شانگهای 
در دولت آقای خاتمی ارائه شد و دولت های بعدی پیگیری لازم را انجام 
دادند.معاون پارلمانی رییس جمهور اسبق در کاب هاوس خبرآناین با 
موضوع عضویت درشانگهای چه منافعی برای ایران دارد؟ گفت: پیش 
از این توجه به شــرق خیلی جدی نبود و این که امروز از شــرق برای 
مقابله با غرب اســتفاده می شود، قابل توجه است.وی با تاکید بر اینکه 
ما محکوم به عدم ارتباط با آمریکا هستیم، اضافه کرد: اتفاقا کشورهای 
شرق همیشه دلخور بودند چرا ما موقع بحران ها به آنها توجه می کنیم.

وی با اشاره به اینکه سر و صداهای ایجاد شده بر سر عضویت ایران در 
ســازمان شانگهای یک مساله داخلی است، گفت: این اتفاق ، در حوزه 
بین المللی چندان مهم نیســت و اگر قرار بود با عضویت ایران در این 
سازمان نزدیکی به چین اتفاق بیفتد،با همان قرارداد ۲5 ساله شکل می 
گرفت.وی گفت: در ضمن باید توجه داشت کشورهای دیگر روابطشان 
با ما را بر اساس روابط ما با چین تنظیم نمی کنند بلکه بر اساس روابط 
ایران با آمریکا محدوده روابط خود را مشخص می نمایند.ابطحی گفت: 
اصل این اتفاق خوب است چرا که ما را به جامعه جهانی متصل می کند 

ولی عضویت در پیمان شانگهای اثری بر اقتصاد ایران نمی گذارد.

توصیه یک اصلاح طلب: اصلاحات از تعارف و رفیق بازی فاصله 
بگیرد

یــک چهره سیاســی اصاح طلب گفت: اگر قرار اســت کــه دوباره 
اصاح طلبان در قدرت متمرکز شــوند باید روش تقسیم قدرت را اجرا 
کننــد چراکه عده ای از قدرت طلبان و افراد پشــت پرده همیشــه نان 
اصاح طلبی را می خورند و به نوایی می رســند اما اصلیت جریانی خود 
را فراموش می کنند.»جال جالی زاده«، فعال سیاســی اصاح طلب، 
در رابطه با عدم حضور بــزرگان اصاح طلب در اداره احزاب گفت: در 
اداره احزاب باید تعارفات خانوادگی و رفیق بازی کنار گذاشــته شــود؛ 
کسانی که از نظر جسارت و شــهامت و مهارت و توانمندی قابلیت و 
مشــروعیت و محبوبیت در میان حزب بالاترین رای را دارند باید اداره 
امور را در دســت داشته باشند، اما اگر قرار باشد افرادی در راس امور و 
در مدیریت و دبیرکلی احزاب قرار داشته باشند که محافظه کار، ناتوان 
و نان به نرخ روز خور باشــند اشتباه است و موجب درجا زدن و رکود و 
کند شــدن و توقف در حرکت و فعالیت خواهند شد. قطعا عدم حرکت 
و یا عدم پیشــرفت موجب ضربه زدن، تشتت، تفرقه و پسماندگی در 
کل جریان و یا در کل فعالیت های یک حزب می شــود.او در رابطه با 
اســتراتژی اصاح طلبان برای انتخابات 1۴0۲ ادامه داد: اصاح طلبان 

همیشه استراتژی درست، جامع و کاملی ندارند یعنی نمی توانند در درون 
خودشــان به توافق برســند و یک تصمیم واحد اتخاذ کنند. انتخابات 
اخیــر هم این موضوع و نقد بر جریان را به خوبی نشــان داد. در چند 
انتخابات اخیر اصاح طلبان چندین دســته شدند و نتوانستند روی یک 
نفر اجماع کنند.جالی زاده تاکید کرد: متاســفانه همیشه اصاح طلبان 
نیروی یکدیگر را خنثی می کنند تا زمانی که به اجماع واقعی نرســند 
و دل مردم را به دســت نیاورند و به جوان ها اهمیت ندهند و بعد از به 
دست گرفتن قدرت، قدرت را بین همه تقسیم نکنند، من فکر نمی کنم 

که به جایی برسند.

پیشنهاد خباز به بزرگان اصلاحات
یک فعال سیاســی اصاح طلب گفت: لازم اســت نهاد اجماع ســاز 
اصاح طلبان دســت به آسیب شناســی و خود انتقــادی بزند، بنابراین 
ضروری است هرچه زودتر بزرگان اصاحات با محوریت آقای خاتمی 

جلساتی را تشکیل دهند.
محمدرضــا خباز در گفت وگو بــا ایلنا، درباره این که عــده ای از بدنه 
جریان اصاحات بیان می کنند اصاح طلبان ابتدا باید آسیب شناســی 
در خودشــان انجام دهند و سپس در یک حزب فراگیر گرد هم بیایند، 
گفت: آسیب شناســی اصاحات کاری واجب، لازم و ضروری است و 
هرچه زودتر باید بزرگان اصاحات با محوریت آقای خاتمی جلســاتی 
را تشــکیل دهند، مانند آنچه که در گذشته تحت عنوان شورای عالی 
سیاســت گذاری داشتند و آنچه که در انتخابات چند ماه قبل به ریاست 
آقای نبوی و 30 حزب اصاح طلب به اســم نهاد اجماع ســاز تشکیل 
شــد که عاوه بر احزاب، تعدادی هم شخصیت های حقیقی غیرحزبی 
موثر در جریــان اصاح طلب هم در آن بودند کــه تحت عنوان نهاد 
اجماع ساز جلساتی را داشتند.این عضو شورای مرکزی حزب اعتماد ملی 
خاطرنشان کرد: معتقدم آقایان در جریان اصاحات قبل از تشکیل حزب 
فراگیر، باید بنشینند و آسیب شناسی کنند تا بفهمند ایرادات کار کجا بوده 

تا به قول معروف پوست اندازی صورت گیرد.
وی با بیان این که افراد در جریــان اصاحات باید بدون کینه توزی از 
خود انتقاد کنند، عنوان کرد: همه باید بپذیریم عدم موفقیت ناشــی از 
چه چیزی بوده اســت؟ هر کسی به نوبه خودش در پیروزی و شکست 
نقش دارد. هرکســی به اندازه خودش در کامیابی و عدم کامیابی نقش 
دارد. پذیرش این مهم مانند ممکلت داری است. هیچکس از مسئوالان 
را نباید در ناکامی های کشــور مبرا بدانیم. هر کســی به اندازه خودش 
نقش داشــته البته هر که بامش بیش برفش بیشتر؛ جبهه اصاحات 
یک جبهه قوی و ریشــه دار در کشور اســت ما هم نقش هایی در این 
زمینه داشته ایم که باید آسیب شناسی انجام دهیم.خباز با اشاره به این که 
جریان اصاحات برای تشــکیل حزب جدید نباید اشتباهات گذشته را 

تکرار کنــد، ادامه داد: یک زمانی حزب کارگــزاران زمانی که مرحوم 
هاشمی رئیس جمهور بود، حزب قدرتمند این کشور بود. یا در یک زمان 
دیگر جبهه مشارکت در زمان آقای خاتمی قوی ترین حزب ایران بود و 
افراد این حزب در دولت و مجلس موثر بودند و نقش آفرینی می کردند 
و یا آن زمانی که هنوز آقای کروبی محصور نشده بودند، حزب اعتماد 
ملی حزب قوی و فراگیری بود و در مراکز در اســتان ها شعب خودش 

داشت و روزنامه اعتماد ملی روزنامه رسمی این حزب شناخته می شد.

 مقدم: بعد از این مذاکرات آن طور که غربی ها می خواهند
 پیش نمی رود

بیژن مقدم گفت: آمریکا و اروپایی ها اصرار دارند دارند مذاکرات هرچه 
سریع تر برگزار شود. البته این اصرارشان معقول هم نبوده است زیرا در 
ایران دولت تغییر کرد و تا وزرا تعیین شوند، تیم دیپلماسی شکل بگیرد، 
معاونان دولت مشــخص شوند و... زمان می برد.حسین امیرعبداللهیان 
وارد نیویورک شد تا ببینیم آیا مذاکرات برجامی هم در حاشیه نشست 
عمومی ســازمان ملل برگزار می شود یا نه؟ دور تازه مذاکرات 1+۴ در 
شــرایطی است که به گفته بسیاری از کارشناســان ایران با عضویت 
دائم در پیمان شــانگهای موقعیتی متفاوت از گذشته دارد که شاید این 

موقعیت جدید موضع ایران را در مذاکرات با غربی ها هم تقویت کند.
بیــژن مقدم درباره این موضوع گفت: »عضویت در پیمان شــانگهای 
برای غربی ها سنگین تمام شد. قابل پیش بینی بود که عضویت ایران در 
این پیمان و البته توافق راهبردی ایران با چین و همکار با روسیه باعث 
می شود که غربی ها با محوریت آمریکا به هول وولا بیفتند«.او ادامه داد: 
»حتما پیمان شانگهای یک ظرفیت بزرگ برای ایران است؛ مشروط به 
آنکه بتواند از این ظرفیت استفاده کند. یعنی بتواند با کشورهای عضو 

در این پیمان ارتباط سازنده بگیرد و در ابعاد اقتصادی فعالیت کند«.
این فعال سیاســی درباره اینکه احتمال برگــزاری زودهنگام مذاکرات 
برجامی در نیویورک چه قدر بالاســت، بیان کرد: »آمریکا و اروپایی ها 
اصرار دارنــد دارند مذاکرات هرچه ســریع تر برگزار شــود. البته این 
اصرارشان معقول هم نبوده است زیرا در ایران دولت تغییر کرد و تا وزرا 
تعیین شوند، تیم دیپلماسی شکل بگیرد، معاونان دولت مشخص شوند 
و... زمان می برد. البته هیچ وقت اولویت دولت آقای رئیســی مذاکرات 
نبوده اســت زیرا اولویت های مهم تری مثل مهار ویروس کرونا وجود 
داشته است که منطقی هم هست و دیدیم که دولت در کنترل کرونا از 
طریق واردات واکســن موفق عمل کرد«.او همچنین اظهار کرد: »بعد 
از این مذاکرات آن طــور که غربی ها می خواهند پیش نمی رود و حتما 
دولت آقای رئیســی می کوشد که به نتیجه ای معقول که ضمانت اجرا 

داشته باشد، برسد«.
منبع: تابناک

ابطحی: ایران در دولت اصلاحات درخواست عضویت در سازمان شانگهای را داد/ پیشنهاد خباز به بزرگان اصلاحات
/ توصیه یک اصلاح طلب: اصلاحات از تعارف و رفیق بازی فاصله بگیرد

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی .نظـر بـه دسـتور مـواد 1و3 قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی واراضـی وسـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 وبرابـر رای 
شـماره 1۴00۶030۶0۲000011۶ مـورخ 1۴00/5/3 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون 
مذکـور مسـتقر درواحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک بجسـتان تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی  
آقـای مهـدی دهقان به شناسـنامه شـماره 88 کد ملـی 5۶۲۹۷88۲13  صادره بجسـتان فرزند  
حبیـب درششـدانگ  یکبـاب سـاختمان  بـه مسـاحت  1۷۲/۴0 مترمربـع تمامـت پـاک ثبتی 
10۲۹ فرعـی از یـک اصلـی واقـع در بخـش دو گنابـاد حـوزه ثبـت ملک بجسـتان بـه آدرس: 
بجسـتان- خیابـان امـام خمینـی – کوچـه دانشـگران – پـاک ۶۲ خریداری از محـل مالکیت  
آقایـان محمـد حسـن فخـار بجسـتانی و حسـین فخـار بجسـتانی محرز گردیـده اسـت . لذا به 
موجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
و مـاده 13 آییـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه 
ومحلی /کثیرالانتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصاق تا درصورتیکه اشـخاص ذینفع 
بـه ارای اعـام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی و درروسـتاها 
از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبت محـل وقوع ملک تسـلیم 
ورسـید اخـذ نماینـد . معتـرض باید ظـرف یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل 
تحویـل دهـد کـه دراین صـورت اقدامـات ثبت موکول بـه ارائه حکـم قطعی دادگاه اسـت و در 
صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصل نگـردد یا معترض ، گواهی دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند 
مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/15. تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/31
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واماک بجستان

5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی .نظـر بـه دسـتور مـواد 1و3 قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی واراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 13۹0/۹/۲0 وبرابر رای شـماره 
1۴00۶030۶0۲0000113  مـورخ 1۴00/5/3 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور 
مسـتقر درواحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک بجسـتان تصرفـات مالکانـه بامعارض متقاضـی خانم 
صدیقـه ناصـری بـه شناسـنامه شـماره ۴ کـد ملـی  5۶۲۹۹3۲۴38 صـادره بجسـتان  فرزنـد 
علیرضـا  درششـدانگ یکبـاب مغـازه تجـاری بـه مسـاحت 35/80 مترمربـع قسـمتی از پاک 
ثبتـی ۷8 فرعـی۲ - اصلـی بخـش دوگنابـاد حـوزه ثبـت ملـک بجسـتان بـه آدرس بجسـتان 
– خیابـان امـام خمینـی )ره( – روبـروی پمـپ بنزیـن سـجاد خریـداری مـع الواسـطه از محل 
مالکیـت  آقـای علـی تنـور مـال بجسـتانی محـرز گردیده اسـت . لذا بـه موجب مـاده 3 قانون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 آییـن نامه 
مربوطـه ایـن آگهـی در نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق این روزنامـه ومحلی /کثیرالانتشـار 
در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصـاق تـا درصورتیکـه اشـخاص ذینفع به ارای اعام شـده 
اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی و درروسـتاها از تاریـخ الصاق در محل 
تـا دو مـاه اعتـراض خـود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم ورسـید اخـذ نمایند . معترض 
بایـد ظـرف یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل تحویـل دهد کـه دراین صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در مهلت 
قانونـی واصـل نگـردد یا معترض ، گواهی دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل ارائـه نکند اداره 
ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیـت می نماید و صدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر 
بـه دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبت اول: 1۴00/۶/15. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/31

مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واماک بجستان
5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک بجستان
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی .نظـر بـه دسـتور مـواد 1و3 قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیت ثبتی واراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 13۹0/۹/۲0 وبرابر رای شـماره 
1۴00۶030۶0۲0000115 مـورخ 1۴00/5/3 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور 
مسـتقر درواحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک بجسـتان تصرفـات مالکانـه بامعارض متقاضـی خانم 
مهدیـه شـیبانی بجسـتان به شناسـنامه شـماره 5۶۲00۹۴۹۴۴ کد ملـی 5۶۲00۹۴۹۴۴  صادره 
بجسـتان  فرزند غامرضا درششـدانگ یکباب منزل مسـکونی  به مسـاحت  ۲۹3/۴0 مترمربع 
قسـمتی از پـاک ثبتـی  15۹ فرعـی از ۲ - اصلـی  واقـع دربخـش دوگنابـاد حـوزه ثبت ملک 

بجسـتان بـه آدرس : شهرسـتان بجسـتان – خیابـان امـام خمینی ۷ پـاک 1۶، خریـداری مع 
الواسـطه از محـل مالکیـت  آقـای عباسـعلی امیـرزاده  محـرز گردیـده اسـت . لـذا بـه موجـب 
مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
13 آییـن نامـه مربوطـه ایـن آگهی در نوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریق این روزنامـه ومحلی /

کثیرالانتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصاق تا درصورتیکه اشـخاص ذینفـع به ارای 
اعـام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی و درروسـتاها از تاریخ 
الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خود را بـه اداره ثبت محل وقوع ملک تسـلیم ورسـید اخذ 
نماینـد . معتـرض بایـد ظـرف یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه اداره ثبت محـل تحویل دهد 
کـه درایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتیکه 
اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یـا معتـرض ، گواهی دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبادرت بـه صدور سـند مالکیت می نمایـد و صدور سـند مالکیت 
مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/15. تاریخ انتشـار 

نوبـت دوم: 1۴00/۶/31
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واماک بجستان

5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک بجستان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی .نظـر بـه دسـتور مـواد 1و3 قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی واراضـی وسـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/۹/۲0 وبرابـر رای 
شـماره  1۴00۶030۶0۲000011۴ مـورخ 1۴00/5/3 هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون 
مذکـور مسـتقر درواحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک بجسـتان تصرفـات مالکانه بامعـارض متقاضی  
آقای حسـین شـیبانی بجسـتان بـه شناسـنامه شـماره  0۹100۴518۶کد ملـی  0۹100۴518۶ 
صـادره  گنابـاد فرزنـد  غامرضـا  درششـدانگ  یکبـاب منـزل مسـکونی به مسـاحت ۲1۴/۷0 
مترمربـع قسـمتی از پـاک ثبتـی15۹  فرعـی از۲ - اصلـی  واقـع دربخـش دوگنابـاد حـوزه 
ثبـت ملـک بجسـتان  بـه  آدرس : شهرسـتان بجسـتان – خیابـان امـام خمینـی ۷ پـاک 1۷ 
، خریـداری مـع الواسـطه از محـل مالکیـت  عباسـعلی امیـر زاده محـرز گردیـده اسـت . لذا به 
موجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی وسـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
و مـاده 13 آییـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه 
ومحلی /کثیرالانتشـار در شـهرهاودر روسـتاهارای هیـات الصاق تا درصورتیکه اشـخاص ذینفع 
بـه ارای اعـام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی و درروسـتاها 
از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبت محـل وقوع ملک تسـلیم 
ورسـید اخـذ نماینـد . معتـرض باید ظـرف یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل 
تحویـل دهـد کـه دراین صـورت اقدامـات ثبت موکول بـه ارائه حکـم قطعی دادگاه اسـت و در 
صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصل نگـردد یا معترض ، گواهی دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند 
مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۶/15. تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/۶/31
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واماک بجستان

5۱۱/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و اماک حوزه ثبت ملک جغتاي

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهـي موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـي و 

اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي
برابـر رأي شـماره 1۴00۶030۶018000183 - 1۴00/0۶/13 هیـات اول/دوم موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـي اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي مسـتقر 
در واحـد ثبتـي حـوزه ثبـت ملـک جغتـاي تصرفـات مالکانـه بامعـارض متقاضـي آقـاي 
سـیدجواد جغتائـي فرزند سـید جال بشـماره شناسـنامه ۴۲۷1 صـادره از جغتـاي، در یک 
قطعـه زمیـن مزروعـي بـه مسـاحت ۲3۷5.۴5 مترمربـع، قسـمتي از پـاک ۷۶5  فرعـي 
از 5 - اصلـي واقـع در اراضـي جغتـاي از بخـش ۷ سـبزوار حـوزه ثبـت ملـک جغتـاي 
خریـداري مـع الواسـطه از محـل مالکیـت مالـک رسـمي آقـاي سـیدعلي جغتایـي فرزند 
سـیدجواد محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه 
فاصلـه 15 روز آگهـي مـي شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضـي اعتراضـي داشـته باشـند مـي تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـي به مـدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـي تقدیم نمایند.بدیهي اسـت 
در صـورت انقضـاي مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت 

صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴00/۶/1۶  تاریخ انتشار نوبت دوم : 1۴00/0۶/31

حمیدرضا آریان پور - رئیس ثبت اسناد و اماک جغتای


